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M E S T O   S P I Š S K É   V L A C H Y 

M E S T S K É    Z A S T U P I T E Ľ S T V O 

IX. VOLEBNÉ OBDOBIE 

______________________________________________________________________________________  

  

Z Á P I S N I C A 

  

napísaná dňa 12. marca 2025 na 22. zasadnutí Mestského zastupiteľstva, uskutočnenom v Galérii  Mestského 

úradu v Spišských Vlachoch. Primátor mesta Spišské Vlachy Vladimír Baloga privítal poslancov MsZ 

a ostatných prítomných. 

  

Prítomní:  

Primátor mesta:      Vladimír Baloga 

Prítomní poslanci MsZ:   Ing. arch. Martin Čurilla, Ing. Svetlana Kočišová – odišla o 20:22 hod., 

Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Jozef Šiška, Ján Baloga – odišiel 

o 18:47 hod., Ing. Juraj Jánošík, Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina Dzurilová 

 

                                                                              

Hlavný kontrolór:    Mgr. Margita Šefčíková                                                                         

Zapisovateľ:            Mgr. Valéria Bašistová                                                          

 

Ostatní prítomní:   podľa priloženej prezenčnej listiny  

Začiatok rokovania:        15,42 hod.                                                                                                                         

Ukončenie rokovania:     20,56 hod.  

  
 

Priebeh rokovania:  

  

K bodu 1: Otvorenie  

Priebeh rokovania: K bodu 1: Otvorenie  zasadnutia 

– určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice 

– voľba návrhovej komisie MsZ 

Primátor mesta navrhol zloženie návrhovej komisie, určil overovateľov zápisnice a zapisovateľku.  

Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch  

volí návrhovú komisiu v zložení: predseda: Ing. Viliam Grega 

členovia: Ing. arch. Martin Čurilla 

určuje za overovateľa zápisnice: Milana Biroščáka, Ing. Juraja Jánošíka 

skrutátora: Ing. Svetlana Kočišová, Jozef Šiška 

určuje za zapisovateľku: Mgr. Valériu Bašistovú 

 

Primátor mesta - dal hlasovať k bodu č. 1 Otvorenie – voľba návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo             

v Spišských Vlachoch (uzn. v prílohe). 
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Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška, Ján Baloga, Ing. Svetlana 

Kočišová,  Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: x 

 

Za: 9 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 0 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 333/IX/2025 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 2 Schválenie programu rokovania 

 

Primátor mesta – bol zaslaný návrh programu rokovania, hlasujte o tomto predloženom programe.  

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška, Ján Baloga, Ing. Svetlana 

Kočišová,  Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: x 

Za: 9 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 0 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 334/IX/2025 bolo schválené.  

 

Primátor mesta - navrhujem doplniť ako bod č. 10 Pristúpenie k zmluve o spolupráci na úseku školstva. 

Materiály máte, ide vlastne o začlenenie MŠ pod Školský úrad Smižany, prosím hlasujte: 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška, Ján Baloga, Ing. Svetlana 

Kočišová,  Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: x 

Za: 9 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 0 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 335/IX/2025 bolo schválené.  
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Program:  

1. Otvorenie zasadnutia 

− určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice 

− voľba návrhovej komisie MsZ 

2. Schválenie programu rokovania 

3. Pripomienky občanov 

4. Správa o plnení uznesení 

5. Správa o stave projektov 

6. Správa o plnení Komunitného plánu sociálnych služieb mesta Spišské Vlachy na obdobie rokov                                  

2021-2031 ku dňu 31.12.2024 

7. Predaj majetku mesta (F. Tomčík, S. Mondry, Zahura -Blatná) 

8. Nájom majetku mesta (GLS s.r.o., Packeta Slovakia s.r.o., SooF s.r.o.) 

9. Systém čipovania zberných nádob 

10 Pristúpenie k zmluve o spolupráci na úseku školstva 

11. Rozpočtové opatrenie č. 5 

12. Návrh finančného a programového rozpočtu mesta na roky 2025-2027 a stanovisko hlavného kontrolóra 

k návrhu rozpočtu na roky 2025-2027 

13. Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra na 1. polrok 2025 

14. Návrh VZN č. 2/2016 o mieste a čase zápisu dieťaťa na plnenie povinnej školskej dochádzky v základnej 

škole 

15. Zápis do kroniky mesta za rok 2023 a 2024 

16. Činnosť komisií – výstupy 

17. Rôzne 

18. Interpelácie 

19. Záver 

 

 

K bodu č. 3 Pripomienky občanov 

 

Primátor mesta – materiál zaslaný bol, otváram rozpravu. 

Mgr. Dzurilová – odpadky v priestoroch Žehrice, majú byť ďalej monitorované akým spôsobom? 

Primátor mesta – kontrolou zamestnancami, nakoľko tam nie je kamerový systém, ktorý by pokryl celú 

Žehricu. 

p. Šiška – ja by som nadviazal, bola vyčistená, je to lepšie, ale neviem či sú to nánosy alebo sa to naplaví zo 

dňa na deň.. ale je už znečistená znova hlavne pri časti ulíc Fabiniho, Slovenská, Spišská, Tajovského. Ten 

odpad si ešte viem predstaviť, že prídu chlapi, vyberú to vonku, je to čisté, ale to čo vyteká do tej Žehrice je 

hnusné. Ja som bol v nedeľu s malou kŕmiť kačky lebo je to obľúbená činnosť a ako nie je to po prvé 

príjemné vidieť, cítiť a tie kačky to obchádzajú. Všetko ide do tej Žehrice, že čo chceme s tým robiť. Lebo 

to je splašková voda, to nie sú odpady dažďových vôd ale to sú splašky. Tie kanály sú pozalamované, tie 

výpusty sú celkom viditeľné, tej vody v Žehrici je málo. To nie je Žehrica ktorá tiekla po pás, ale je tam 15 

cm vody. Či sa niečo nerieši s povodím, či sa nejde čistiť. 

Primátor mesta – čo máš na mysli čistiť? Všetci viete, že čo ide do Žehrice desiatky rokov, preto sa rieši 

kanalizácia a ČOV. 

p. Šiška – len tej vody tam ubúda. Keď je to koryto vybagrované a vyčistené, sú tam porobené kaskády na 

celej Žehrici, aspoň o dvoch miestach viem kde sú a sú zanesené. Tej vody sa tam možno zadrží trošku 

viacej. 

Primátor mesta – aké navrhuješ riešenie? 

p. Šiška - či sa neplánuje zapojiť povodie do nejakého čistenia. 

Ing. Jánošík – čistia. 

Primátor mesta – začalo čistenie koryta minulý týždeň. Začala sa prvá etapa, ktorá ide od „šury“, alebo 

kaskád nad posledným domom a prvá etapa bude končiť pri odbočke na Oľšavku. V roku 2026 máme 

prísľub, že druhá etapa by mala ísť odtiaľ kde skončia až podľa toho ako im vystačia financie, verím, že až, 

resp. aspoň za posledný dom na ulici 1. mája. Takýto je momentálne postup, čistia každý deň. 
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Ing. arch. Čurilla – rozprával som sa s predsedníčkou JDS p. Mihalkovou – dávali nejakú žiadosť na 

prenájom priestorov traktorky a nebolo im doteraz odpovedané či áno, alebo nie.  

Primátor mesta - žiadosť o prenájom na čo? 

Ing. arch. Čurilla - na ich činnosť nejakú, ktorú majú. 

Primátor mesta – dohoda je taká, že akonáhle skončí vykurovacia sezóna, mali by byť takmer nulové náklady 

na prevádzku starej škôlky pri evanjelickom kostole, takže ten priestor by sa im poskytol ale tak, aby neboli 

náklady. 

Ing. arch. Čurilla - čiže sa ráta, že pôjdu tam, čiže už máme aj prevádzkový poriadok.  

Primátor mesta - ešte nemáme prevádzkový poriadok. Už sme sa o tom nie raz bavili, ako to funguje. 

Ing. arch. Čurilla - neuvažovali ste napr. o prenájme prednej časti priestorov škôlky, ktorá by sa dala napr. 

keby sme chceli mať nejakého ďalšieho obvoďáka, príklad hovorím, aby platil energie a vedel by pomôcť 

s tými zvyšnými priestormi.  

Primátor mesta - nevedieme žiadnu takú požiadavku. Nehovorím, že nie, ale neevidujeme takú požiadavku. 

Ing. arch. Čurilla - pouvažovať nad tým nech ten objekt na seba zarobí, a nech tie zvyšné priestory by mohli 

slúžiť potom občanom a verejnosti alebo tomu kto by si vedel žiadať o prenájom priestorov. Ďalej sa pýtala 

či môže mesto dotovať jednotu dôchodcov, či je možnosť dotácie alebo to zaujíma aj mňa, rozpočet. 

Primátor mesta – neráta sa s dotovaním, pokiaľ viem nepožiadali si o dotáciu. 

Ing. arch. Čurilla - takže podpora mesta je aká pre dôchodcov? Ako chce mesto podporovať dôchodcov alebo 

ich aktivity, jednoty dôchodcov napríklad? 

Primátor mesta – mesto podporuje dôchodcov tým, že minimálne na všetky ich aktivity, záujmovú činnosť, 

súťaže atď. poskytuje priestory, poskytuje areály, priestory mestského úradu. 

Mgr. Bogačevič Ilečková – robíme im akcie, podujatia. Všetky podujatia, ktoré chcú im s tým pomáhame. 

Myslím si, že tam podpora je a nikdy s tým nebol problém, ani sa nesťažovali. 

Primátor mesta - pri každej schôdzi, pri každej aktivite minimálne trikrát poďakujú mestu za ústretovosť, 

pomoc, podporu atď. 

Ing. arch. Čurilla - dobre ja sa len pýtam. Ak je to tak, tak je to super. Ďalej sa chcem spýtať bolo mesto 

oslovené pánom Mikulom Elektroset ohľadom rekonštrukcie komunikácie k areálu Elektrosetu? 

Primátor mesta - oficiálne nebolo mesto oslovené, ja som sa stretol s pánom Mikulom ešte pred Vianocami 

na nejakej akcii a pýtal sa ma ako by sme to tam vedeli trošku opraviť alebo zrekonštruovať okolie stanice. 

Vysvetlil som mu, že to nie je mestský pozemok, po druhé nebolo to aktuálne nakoľko išla zima, čiže  dohodli 

sme sa, že sa stretneme niekedy na jar a uvidíme či sa dá s tým niečo spraviť. Samozrejme všetci vieme, že 

my do cudzieho majetku investovať nemôžeme, čiže mesto nemôže opravovať cestu, ktorá patrí železniciam 

SR.  

Ing. arch. Čurilla – bol aj Mikula Tomáš za vami? 

Primátor mesta – nepamätám si, neviem.  

Ing. arch. Čurilla - pán Mikula chce rekonštruovať cestu ku Elektrosetu, zaplatí všetky výdaje za 

rekonštrukciu komunikácie. Ide len o to, aby mesto sa nejakým spôsobom, neviem či to je možné, či to 

legislatívne možné, aby mesto nejakým spôsobom spolupracovalo s Elektrosetom a zo železnicami. On je 

ochotný zainvestovať do opravy tej cesty. Ak by mesto mohlo nejakým spôsobom participovať, podieľať sa 

na tom tak bol by to veľký prínos, lebo tá komunikácia je v zlom stave. Keď máme tú možnosť, bolo by 

dobré sa toho chopiť, dať sa dokopy s pánom Mikulom a dohodnúť sa, že ako a v čom by mohlo mesto 

pomôcť. 

Primátor mesta - daj návrh, že ako môže mesto pomôcť, keď som to pred chvíľou vysvetlil. 

Ing. arch. Čurilla - nie som znalý týchto vecí, ja hovorím o tom, že mesto by malo hľadať spôsob ak nie je, 

chcem počuť, že prečo, lebo na to ste tu vy, aby ste nám povedali či sa to dá, alebo nedá. Ja len sa pýtam. 

Primátor mesta – pred chvíľou som ti odpovedal – mesto nemôže investovať do cudzieho majetku. Nemôže 

opravovať cestu, nijako sa podieľať finančne na tom. 

Ing. arch. Čurilla – nie podieľať, nehovoríme o finančnom, ja myslím ako orgán sprostredkovateľ medzi 

železnicami a pánom Mikulom nejak sprostredkovať celú túto... 

p. Biroščák – jednanie 

Ing. arch. Čurilla - jednanie 

Primátor mesta – môžem samozrejme, ale na toto sme oslovení neboli. 

Ing. arch. Čurilla - neboli ste oslovení. 

Primátor mesta - na to aby sme komunikovali so železnicami nie. 

Ing. arch. Čurilla - nie, dobre ďakujem. Ešte chcem poďakovať za veľmi dobre prevedenú realizáciu povrchu 

prístupovej komunikácie k cyklochodníku. Je to veľmi dobre urobené a ďakujem chlapom z údržby za 

parádnu prácu. 
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Primátor mesta – ďakujem. 

p. Šiška – na úradnej tabuli mesta je vyvesený zámer Henekenu k zefektívneniu prevádzky, či prišli nejaké 

pripomienky od občanov k tomuto, alebo nie? 

Primátor mesta – nie. 

p. Šiška – lebo je tá lehota už len dva dni, myslím do 18.3.2025. 

Primátor mesta – myslím že nie, že neprišla. 

p. Šiška - my ako mesto aké stanovisko ideme k tomu podať? Či ideme súhlasiť s tým, že sa tam zdvojnásobí 

výroba, alebo to budeme pripomienkovať a nebudeme s tým súhlasiť. 

Primátor mesta – viete pani Mnichová k tomu niečo povedať? 

p. Šiška – lebo ja som sa to dozvedel iba z úradnej tabule a od občana, ktorý sa so mnou stretol. 

Ing. Mnichová – môžem vysvetliť. Oni v podstate robia veľkú EIU, v roku 2020 ju začali robiť, boli 

zástupcovia firmy na zastupiteľstve. Zastupiteľstvo prijalo uznesenie aké stanovisko voči tomu zaujmeme, 

presné znenie stanoviska je uznesenie z roku 2020. Je tam napísané s čím súhlasíme, za akých podmienok. 

Oni mali pozastavenú tú EIU a obnovili ju a tento zámer nanovo podali. Takže keď to uznesenie nebolo 

zrušené, je to presne k tým istým záležitostiam ku ktorým bolo prijaté, takže stanovisko mesta pôjde také, 

že použijeme to uznesenie. Súhlasíme s navýšením zo 4,500 ton na 12 000 ton vstupných odpadov do výroby 

a hotová produkcia výroby ide tiež na 12 000 ton. Keď si to prečítate, v podstate sme s tým súhlasili už pred 

4 rokmi. 

p. Šiška - mne to príde ako spätná legalizácia toho čo už momentálne je, stačí sa pozrieť na tržby spoločnosti, 

ktorá tu robí. 

Ing. Mnichová – nie. Pokiaľ ja viem oni modernizovali haly, robili nové haly, ale nejdú na nonstop 

prevádzku. Ja nie som kontrolný orgán, ja neviem toto posúdiť. Čiže toto oni robia čo majú povolené. Až 

keď skončia EIU môžu navýšiť. 

p. Šiška - takže ten hluk, ktorý počujeme iba v niektorých časoch, budeme počuť dvakrát častejšie. 

Ing. Kočišová – oni tam robia na dva smeny. 

p. Šiška - ale teraz už budú robiť na tri smeny, takže teraz nonstop sa tu bude trepať. 

Ing. Kočišová - hluk je len pri vykládke z kamióna, ale keď ich dávajú do pece tiež to búcha. 

p. Šiška - takže sme stále v pohode s tým, že to ideme zväčšovať a ideme si znepríjemňovať život. 

Ing. Kočišová - keď sme tam boli, oni nám sľúbili, že tie disky nebudú chodiť v celku, ale narezané na 

menšie kúsky a nebude ich tak počuť a mali mať zautomatizovaný nejaký dopravník, takže môžeme tlačiť 

na to. 

Primátor mesta - plus tam mali byť nejaké podušky alebo niečo podobné, aby to ten hluk eliminovali. 

Ing. Mnichová - je to zámer, sú tam naplánované meračky. 

p. Šiška – mňa zaujíma jedna vec, čo máme my z toho, že oni tu sú? 

Ing. Mnichová – že oni tu sú? Máte firmu, ktorá zamestnáva ľudí, máte firmu, ktorá platí dane, pri akciách 

sú nám nápomocní, je aj sponzorstvo z ich strany. Ja nie že ich obhajujem, ale v porovnaní s tým čo bolo 

predtým, táto firma chce dokázať, že všetko možné robí preto, aby aj to životné prostredie – vymenili 

komplet komíny, všetky filtre, prešli na úplne iný systém, otočili halu od mesta. Momentálne výroba je len 

tá, ktorú majú povolenú. Prešla som celý ten zámer, je to presne to isté čo bolo vtedy keď sa prijalo to 

uznesenie, uznesenie nebolo zrušené. Takže ja to beriem tak, že je to stanovisko mesta. 

p. Šiška - keď to nechceme meniť tak fajn, ja že teda nevidím tam tak veľký prínos ako ten následok. 

Primátor mesta - aký to má následok? 

p. Šiška – hluk, počuješ ten hluk? Lebo ja bývam pri potoku a od nich ma delí potok a pár domov. 

Primátor mesta - ako často to je? 

p. Šiška – hlavne večer. A to mám plastové okná, trojsklá, počujem to v posteli. 

Primátor mesta - ako dlho to trvá? 

p. Šiška – v intervaloch. 

Ing. Kočišová – trvá to možno aj pol hodiny. Lebo ja som si to minule pozerala na hodinkách. 

p. Šiška - ja sa pýtam, ideme na trojzmennú prevádzku, zdvojnásobiť výrobu, nám sa nezdvojnásobí daň 

z nehnuteľnosti, alebo z pozemkov a sme s tým ok. Keď o pol roka začnú chodiť občania na zastupiteľstvá, 

že sa tu nedá spať, že či aj potom budeme sanovať takým spôsobom no, že keď sme mohli im do toho 

zasiahnuť tak sme boli ticho a teraz už nemáme čo robiť, lebo sme so všetkým súhlasili. Ja len preto som sa 

pýtal, aby sme zasiahli kým môžeme. 

Primátor mesta – boli ste tam na nejakej návšteve mohli ste sa na všetko opýtať. 

p. Šiška - nebol som bohužiaľ. 

Ing. Kočišová - boli sme a ja som už raz povedala, že čo nám odpovedali na ten hluk, no tak snažili sa, 

postavili v podstate novú halu, ktorá je odhlučnená. Neviem prečo ešte tie disky nechodia narezané. 
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p. Šiška - dobre za mňa len toľko, či to teda zostáva tak ako to pani Mnichová vravela, že podľa toho 

uznesenia, alebo sa chystá nejaké iné vyjadrenie. 

p. Baloga - ulica Lipová sa pýtajú, že či bude tých 6 bytov, alebo to už padlo, či je nové niečo. 

Ing. arch. Čurilla – môžem to vysvetliť. Investor pán Karchňák ma oslovil, aby som naprojektoval 6 domov, 

keďže to bolo v záplavovom pásme, my sme tam robili násypy, potom si to ľudia pomýlili so skládkou, boli 

problémy, riešila to aj polícia. Ale stala sa taká vec, že sa kúpil dom od pána Jánoša, všetci vieme kto ho 

kúpil. Keď sa to dozvedel investor tak celá tá investícia padla. Ja som robil zastavaciu štúdiu na to, že keby 

sa tam vysporiadali tie pozemky, celkovo by sa tam dalo vystaviť zhruba 10 rodinných domov aj viac. Keby 

chcel investor kúpiť ten dom na rohu musela by tá ekonomika jednoducho dávať, že sa to oplatí, lebo ten 

dom treba zbúrať a neviem či ďalej na tom pracuje, musel by som ho osloviť a spýtať sa na to. 

Primátor mesta - podľa mojich informácii je ten pozemok na predaj. 

Mgr. Dzurilová – oprava cestnej komunikácie ul. Spišská polovička a dve tretiny ulica Slovenská – je reálna 

alebo vôbec? 

Primátor mesta - oprava cesty, alebo výtlkov? 

Mgr. Dzurilová - miestnej komunikácie. 

Primátor mesta - oprava cesty alebo výtlkov, lebo oprava cesty nie – to sme sa už bavili o tom, že jednoducho 

pokiaľ nebude kanalizácia, nie je to efektívne. 

p. Šiška - to už nie je ani o výtlkoch na ulici Spišskej, je to o prepadnutej ceste, trčia z tej cesty len kanály. 

Primátor mesta – áno sme si toho vedomí, neviem či máte predstavu koľko stojí oprava cesty. Nie je to 

hospodárne opravovať cestu, ktorá bude následne rozkopaná. Po druhé, povedzte mi návrh kde zohnať 

niekoľko stotisíc eur a opravíme čokoľvek. Resp. niekoľko miliónov ak to chcem opraviť všetko. To, že 

niečo nie je vyriešené neznamená, že o tom nevieme, alebo že to nechceme riešiť, ale vieme všetci aká je 

situácia a momentálne investovať niekoľko stotisíc eur do opravy komunikácii keď následne má prísť 

výstavba kanalizácie nemá jednoducho logiku. 

p. Šiška - v rozpočte máme plánované výdavky 12.000 eur na pasport miestnych komunikácii. 

Primátor mesta – áno. 

p. Šiška - ak sa ten pasport spraví, vieme sa zapájať do hocijakých výziev? 

Primátor mesta – áno. 

p. Šiška - ktoré ulice sú vytypované na pasport, lebo nespravíme ich veľa za toľko peňazí. 

Ing. Mnichová – pasport miestnych komunikácii musí zahrňovať všetky ulice. 

p. Šiška - tak poďme do toho čím skôr. 

Ing. Jánošík – Komenského smerom ku škôlke tam to je prepadnuté. 

Primátor mesta – už sme to riešili s pánom Piklom, počkáme kým sa oteplí. 

Ing. Jánošík - možno to je ešte v rámci záruky. 

Primátor mesta - pokiaľ viem tak to v minulosti robilo mesto. 

Ing. Mnichová - robila to firma, len tú prekopávku neviem či sme im my neboli nápomocní. 

Primátor mesta – takže si to musíme spraviť my vo vlastnej réžii. Teraz na jar to chceme spraviť. 

Ing. arch. Čurilla - ja som sa informoval akoby sa to dalo riešiť, to nie je problém urobiť komunikáciu 

a následne robiť kanalizáciu. Existujú na to spôsoby, dokonca sa to dá dať do oprávnených nákladov, vyreže 

sa pás a následne sa to potom zhutní a zaasfaltuje, ale nevieme kedy bude ČOV – to je možnože 10 rokov 

kým budeme mať ČOV. Viem, že sa to dá, mali by sme postupne investovať aj do ciest. 

Primátor mesta - presne tú technológiu čo chceš ty urobiť - vyrezať pás, zhutniť a zaasfaltovať - to je presne 

to najhoršie čo sa môže ceste stať. Jednak narušíš celistvosť, po prvé...  

Ing. arch. Čurilla - alebo sa to dá urobiť formou prepichov. 

Primátor mesta - to áno. 

Ing. arch. Čurilla - alebo urobiť tak, že sa teraz zainvestuje do tej ulice do kanalizácie a následne neskôr sa 

ponapájajú domy keď už bude funkčná čovka. Že tie rúry sa tam vložia a urobí sa kanalizácia a následne sa 

budú napájať. 

Primátor mesta - ale mesto nemôže teraz investovať do kanalizácie, ktorá bude v rámci projektu 

odkanalizácie celých Vlách. My teraz zaplatíme zo svojho kanalizačné rúry a potom budeme následne čo? 

Keď to môžeme mať preplatené. 

Ing. arch. Čurilla - to je už dávno čo som sa informoval a teraz to neviem presne zopakovať.  Myslím, že tri 

možnosti boli ako to riešiť. Na najbližšom zastupiteľstve sa obšírnejšie vyjadrím. 

Primátor mesta - dobre a rozprávať, že ČOV a kanalizácia bude o 10 rokov myslím, že je trošku zavádzajúce 

lebo to môže byť dva roky, päť, možno tri. Neviem ešte nemáme ukončené projektovú dokumentáciu 

a následne ideme do výzvy.  

Ing. arch. Čurilla - pri doterajších skúsenostiach 16 rokov sme sa nedostali. 
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Primátor mesta - nebudem komentovať predošlé roky, áno je to nekonečný príbeh, dovolím si tvrdiť, že sa 

za dva roky v niektorých častiach pohlo viac ako za predošlých 16, takže ostáva nám veriť a robiť všetko 

preto, aby sa to čo najskôr začalo. 

Ing. Jánošík - projekt ešte nie je dokončený, ale hovorili sme, žeby sme tlačili kanál aj do tých trávnatých 

plôch. Možnože by stálo za to pozrieť, či niekde sa nejaká cesta nedá spraviť. 

Primátor mesta - všade kde sa dá. Akonáhle bude projektová dokumentácia spravená malo by sa dať z toho 

vyčítať, že kde by sa to dalo. Ale zase sme pri tom, že z čoho budeme tie cesty asfaltovať Ak to ide v zelenom 

páse, ok prípojky idú pre každý dom, tzn., že všetko bude musieť byť prepichované. 

Mgr. Dzurilová - bývalý pán riaditeľ mestských lesov povedal, že čo sa týka opravy ciest tak mestské lesy 

sú schopné poskytnúť 10 % na údržbu, alebo opravu mestských ciest, že aj s týmto by sme mohli rátať. 

Primátor mesta - 10 % z čoho a na akú cestu? 

Mgr. Dzurilová - on povedal, že na opravu tej cesty kde chodia ich vozidlá. 

Primátor mesta – na Zahuru? 

Mgr. Dzurilová - áno, že keď hovoríme komplexne o oprave, že aj toto by sme mohli použiť. 

Primátor mesta - v poriadku, lenže ak nechceme docieliť to, aby sa zase opravovala tá cesta z vlastných 

zdrojov ako to bolo v minulosti, tak jediná cesta samozrejme je ísť do projektu. Do toho nemôžeme ísť 

pokiaľ nemáme tú pasportizáciu, lebo momentálne nie je tá cesta „oprávnená“ na to, aby sme mohli žiadať. 

Môžeme opraviť, ale z vlastných zdrojov. Je to momentálne začarovaný kruh, z ktorého sa dá vyjsť len tým, 

že tá cesta sa preklasifikuje na miestnu komunikáciu, tým pádom môžeme ísť do projektu – tam je spoluúčasť 

samozrejme. A ak k tej spoluúčasti nám 10 % mestské lesy prispejú bude to iba vítané. 

Ing. arch. Čurilla - my by sme boli radi keby tá pasportizácia bola čím skôr vykonaná, zadaná a zrealizovaná. 

Keď je to počiatočná fáza tohto celého tak to urobme čím skôr. 

Primátor mesta - v poriadku, my takisto budeme radi. 

p. Baloga - ako stojíme s tým investičným bývaním na Jarnej ulici, či to bude z toho niečo? Či sa dali 

pozemky na predaj, lebo nevieme čo sa deje. 

Primátor mesta - ste informovaní každé zastupiteľstvo čo sa deje. Slovenský pozemkový fond sa konečne 

pohol cca. po 6 rokoch  - prišlo vyjadrenie. Áno máme pozemky od Slovenského pozemkového fondu 

potvrdené, ostáva už len ten jeden posledný – Agrofarma. V podstate takmer na týždennej báze s nimi 

komunikujem 

Ing. Mnichová - už sme urobili ponuku, že čo im ponúkame a čakáme. 

Primátor mesta – ináč mali by sme vedieť, že ku každému bodu by mal vystúpiť poslanec raz, a už sa to 

opakuje štvrtý, piaty krát, tak by sme to chceli urýchliť lebo máme ešte aj občanov. 

Ing. arch. Čurilla - niekedy sa to nedá obsiahnuť v jednom.  

Primátor mesta - tak si to treba pripraviť. Nech sa páči ešte a už dám slovo občanom. 

Ing. arch. Čurilla – nič, len ja by som bol rád keby vznikol na Malom poli bytový dom. 

Primátor mesta – to som zamýšľal aj ja, ale nakoľko v územnom pláne je individuálna bytová výstavba a tým 

pádom sa to bohužiaľ asi nebude môcť dať. 

Ing. Mnichová – v tej časti v ktorej je teraz individuálna bytová výstavba, bytové domy sú plánované ďalej 

keď sa pozriete na územný plán a bolo povedané - nemáte čističku ako chcete robiť bytovku? 

Ing. arch. Čurilla – lokálnu? 

Ing. Mnichová - každá bytovka bude mať lokálnu? Veď teraz ideme do väčšieho projektu. Presne kde končí 

individuálna výstavba, tak ďalej sú naplánované bytovky ďalej. 

Primátor mesta – do rozpravy sa prihlásili dvaja občania. 

Ing. Leščáni – chcem pripomienkovať jednu vec, ktorá sa týka ulici Komenského - tam je autobusová 

zastávka. Tá zastávka nespĺňa účel – využíva sa iba poobede na jednu hodinku, ráno vôbec nie. Chodia tam 

partie, robia si tam pikniky, bordel, púšťajú hudbu, robia si diskotéku. Upozorňoval som ich už, nedá sa tam 

fungovať. Bývajú tam aj starí ľudia, ktorí toho majú už plné zuby. Nechodia v pravidelnom čase, ale deje sa 

to každý deň. Tá autobusová zastávka tam fakt nespĺňa žiaden účel, doobeda tam autobusy nestoja a poobede 

učiteľky odprevádzajú tie deti priamo k autobusom. Spĺňa od 12.30 – 14.00 hod. potom už je prázdno a večer 

prichádzajú tam aj z iných dedín. Pootvárajú dvere na autách a je hluk. Niekoľkokrát som sa pokúšal ich 

upozorniť ale bezúspešne. 

Primátor mesta – polícia má prístup na kameru, ktorá monitoruje presne túto zastávku, môžeme ich požiadať, 

aby zvýšili tam monitorovanie zastávky. 

Ing. Leščáni – čo som si všimol ani raz tam neprešla polícia. 

Primátor mesta – skúsime apelovať na nich.  

Ing. Leščáni – a už nehovorím čo sa tam deje ráno. Tie autá, autobusy, to je strašné. 
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Primátor mesta – podarilo sa nám zatiaľ to, že ráno stoja autobusy len na Železničnej ulici, nie hore na 

Komenského. Ranné spoje tam už nechodia. So spojmi ktoré chodia poobede sa nám to zatiaľ nepodarilo. 

Chceli sme presunúť zastávku k Tatranu. Aby nemuseli chodiť autobusy po tých uliciach ako teraz, ale aby 

prišli okolo Agro Milk a pri Tatrane by sa otočili, vzali deti a šli naspäť. Bohužiaľ z priestorových dôvodov 

to zatiaľ nie je možné. Ak by sa podarilo eliminovať aj poobedňajšie spoje z Komenského ulice, tak potom 

by ta zastávka nemala opodstatnenie.  

Ing. Leščáni – Podľa mňa, treba ju zrušiť, nespĺňa tam účel. Ja tam bývam oproti, nespĺňa účel, možno na 

hodinku a pol, aj to sedia decká po obrubníkoch, nikto tam nie je. Proste tá zastávka je iba na zlobu a na 

večerné „podujatia“ niektorých. 

p. Šiška – tá zastávka je naša? 

Ing. Mnichová – áno. 

p. Šiška – a demontovať to, nech zostane len stojisko? 

Ing. Mnichová – toto som sa chcela spýtať, že zdemontovať tú striešku tam. 

Primátor mesta – nebola v rámci projektu robená? 

Ing. Mnichová – nie, je to naše. Viem, že vtedy bola požiadavka. 

Primátor mesta – a zdržujú sa len pod tou strieškou? 

Ing. Leščáni – len pod tou. 

Primátor mesta - tak dobre, možno by to bola jedna z možností. Dobre, tak budeme hľadať spôsob ako to 

skúsiť eliminovať. 

Primátor mesta – odovzdal slovo občianke PaeDr. Čurillovej. 

PaeDr. Čurillová – nadviažem na tú pripomienku, aj keď som to nemala v úmysle, ktorú mal pán Leščáni. 

Keďže tam pracujem skoro už 35 rokov v základnej škole – my sme mali požiadavku, aby tam tá zastávka 

bola, že keď prší a deti ktoré sú v krúžkoch, alebo v mimoškolskej činnosti môžu sa tam schovať. Na to je 

ten účel tej zastávky, ale treba sa zamyslieť nad tým, že asi prečo tam tí mladí ľudia chodia, asi nemajú kde 

tráviť ten svoj voľný čas. Treba pouvažovať aj nad tým, či by sa nedali vytvoriť nejaké priestory pre mládež, 

máme tu dosť voľných priestorov, či by to nebolo možné. Ďalšia moja pripomienka – ulica SNP – je napísaná 

v zozname, že je to pamiatková ulica. Tým, že sa urobila ako slepá ulica vyzerá teraz otrasne, je tam plno 

áut, je tam blato. Tým že sa tam navyšuje cesta, my tam máme vodné šachty. S cesty steká voda do vodných 

šácht, máme tam plno vody, takže je potrebné riešiť túto ulicu, promptne riešiť tú ulicu a tým, že tam je 

neskutočne veľa blata, doniesť nejaký štrk, vysypať keď tam parkujú tie autá, sú tam cudzie autá. My sa 

nemôžeme dostať do vlastných domov, lebo nám tam parkujú cudzie autá. To je ďalšia pripomienka a teraz 

sa chcem vyjadriť k cintorínu – keďže navštevujem cintorín v okolí Spišských Vlách, Kluknava, 

Krompachy, Široké, Spišská Nová Ves, ale tak neusporiadaný cintorín ako majú Spišské Vlachy to je 

neskutočná hanba. Len ten prívod tej vody, ktorý má 100 rokov nie je opravený. Nie je možné utvoriť prívod 

vody tak, aby sme sa my ľudia, ktorí už máme viac rokov mohli dostať k tej vode normálne, ale sa musíme 

zohýňať a zdvíhať tie konvy vody, lebo sa tam nedá dostať? Je to hanba, že máme len jeden prívod vody na 

celý cintorín. Čo sa týka osvetlenia – vo večerných hodinách tma neskutočná. Ešte v predchádzajúcom 

období som naniesla pripomienku, že je potrebné vyrezať staré tuje a vysadiť novými. Veď to ohrozuje 

pomníky, je tam neskutočný neporiadok. Tak sa treba nad tým zamyslieť a urobiť nejakú štúdiu, aby to 

vyzeralo tak ako to vyzerá v iných obciach. 

Primátor mesta – v krátkosti budem reagovať na pripomienky: 

- zastávka – vytvorenie priestoru pre mladých – ako som počúval pána Leščániho, tak tam sa zdržujú mladí, 

výlučne v hodinách po 22.00 hod. a o pol noci, neviem si predstaviť aké priestory by sme mali vytvoriť 

mladým, aby sa mohli stretávať niekde v noci, lebo tam sa stretávajú len v noci. Priestorov až tak veľa zase 

nemá mesto, aby dokázalo promptne a rýchlo vyriešiť tento problém. Začína to výchovou doma, potom je 

to o uvedomení si, lebo zakázať niekomu niekde ísť autom o polnoci, alebo po desiatej neviem ako by sa 

toto dalo. Vytvorením priestorov cez deň nezabránime tomu, aby sa v noci stretávali mladí s autami na iných 

miestach. 

- ulica SNP – asfalt sa vôbec nedvihol, ani cesta sa nedvihla nikdy. 

PaeDr. Čurillová – dvíhala sa. 

Primátor mesta – nedvíhala sa. 

PaeDr. Čurillová - je navýšená cesta oproti chodníkom, treba sa tam prísť pozrieť. 

Primátor mesta - cesta vôbec nebola navyšovaná, robila sa aj Jilemnického ale nie SNP a nenavyšovala sa, 

lebo sa stále sfrézovalo, a to čo sa sfrézovalo, tak namiesto toho sa potom urobil nový koberec. 

PaeDr. Čurillová - robil sa nový poter, asi pred 10 rokmi. keď sa dávali nové kábli, rušili sa tie staré stĺpy, 

tak sa robil výkop a potom sa robila aj cesta. Ja tu bývam už 45 rokov, takže ja to poznám. Tak je to navýšené 

a keď sa topí ľad a sneh, tak voda mi steká z tej cesty rovno do vodnej šachty. Možno by bolo dobré osadiť 
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tie betónové pätníky, aby sa tá voda nezlievala do tých vodných šácht. Lebo tá vodná šachta nebola postavená 

teraz, ale bola postavená pred 45 rokmi. 

Primátor mesta - ak sa voda leje teraz do tých vodných šácht tak sa musela liať odkedy tam tá cesta existuje, 

a ja naozaj neviem o tom, žeby tam bola dvíhaná cesta. Môžeme na to pozrieť. Ale treba si uvedomiť, že pri 

intenzívnych zrážkach to jednoducho nevieme ovplyvniť. Aj keď sú tam kanály.  

- cintorín – ja počujem prvýkrát nejakú sťažnosť na to, berieme na vedomie, môžeme sa tým zaoberať ale 

doteraz som nepostrehol žiadne pripomienky čo sa týka prívodu vody. Dobre pozrieme sa na to.  

PaeDr. Čurillová – chcem pochváliť aj to, že na cintoríne sa nachádzajú metly, lopaty, polievače – toto je 

veľmi dobré. 

Primátor mesta - ďakujem veľmi pekne. 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 3 Pripomienky občanov: Mestské 

zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch berie na vedomie (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška, Ján Baloga, Ing. Svetlana 

Kočišová,  Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: x 

Za: 9 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 0 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 336/IX/2025 bolo schválené.  

 

K bodu č. 4 Správa o plnení uznesení 

 

Primátor mesta – materiál vám bol zaslaný, otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Ing. Kočišová – mám taký návrh – v tabuľke sa uvádza - stav plnenia úloh vyplývajúcich z uznesenia. Čo 

z uzneseniami, ktoré neboli schválené? Lebo tam sa uvádza splnené, v plnení, ale také uznesenie ktoré 

nebolo schválené nemôže sa tam napísať, že uznesenie nebolo schválené? Alebo niečo také? 

Mgr. Šefčíková HKM – ale z takého uznesenia žiadna úloha nevyplýva, nemôžeš vyhodnocovať plnenie. 

Ing. Kočišová - no veď, ale keď je tam to uznesenie, ale nebolo schválené. 

Mgr. Šefčíková HKM - ale toto je správa o plnení uznesení. Nemôžeš vyhodnocovať plnenie uznesení, ktoré 

sa neplnia. 

Ing. Kočišová - ale tak potom by sa tam nemalo napísať, že splnené. 

Primátor mesta - ktorý bod to je? 

Ing. Kočišová - škôlka. 

Mgr. Bogačevič Ilečková – pozor tam je pozmeňujúci návrh. 

Ing. Kočišová – pozmeňujúci návrh nebol schválený. 

Mgr. Bogačevič Ilečková – pozmeňujúci návrh bol schválený a samotné VZN nebolo schválené, ale 

pozmeňujúci návrh bol schválený. 

Primátor mesta - áno, lebo pozmeňujúci návrh bola potrebná len nadpolovičná väčšina a samotné VZN bola 

potrebná trojpätinová. Čiže pozmeňujúci bol schválený, ale následne nebolo schválené VZN, aj keď 

s pozmeňujúcim návrhom. Je to len tento jeden bod alebo ešte v niečom máme chybu? Ak áno, tak treba 

povedať, opravíme to. 

Ing. Kočišová – dobre, nechajme to, som si to nevšimla. Ak by nebolo schválené uznesenie tak sa tam ani 

potom nedáva? 

Primátor mesta – nie. 

Mgr. Šefčíková HKM - nie, lebo z neho nevyplýva žiadna povinnosť. 

Mgr. Bogačevič Ilečková – číslo uznesenia? 

Ing. Kočišová – 325. 
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Mgr. Bogačevič Ilečková – uviedla som, že je splnené kvôli tomu, že uznesenie bolo prijaté, ďalej sa s ním 

nehýbalo, lebo samotné VZN neprešlo.  

Mgr. Šefčíková HKM – ono možno to uznesenie tam ani nemalo byť, pretože reálne z neho žiadna povinnosť 

nevyplývala. Malo by sa vyhodnocovať plnenie len takých uznesení, z ktorých nejaká povinnosť vyplýva. 

Nedávajú sa tam uznesenia kde sa berie na vedomie, a malo by sa iba také z čoho vyplýva nejaká povinnosť 

a treba ďalej konať v tej veci na základe toho vášho schválenia. 

Ing. Kočišová - takže by to tam nemalo byť. 

Mgr. Šefčíková HKM - no nie. 

Primátor mesta – dobre, vypustíme to z tej tabuľky. 

Mgr. Bogačevič Ilečková - aj tak sa to vypúšťa zo sledovania. 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 4 Správa o plnení uznesení: Mestské 

zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch berie na vedomie (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška, Ján Baloga, Ing. Svetlana 

Kočišová,  Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: x 

Za: 9 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 0 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 337/IX/2025 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 5. Správa projektového manažéra o stave projektov 

 

Primátor mesta – materiály vám boli zaslané, otváram rozpravu. 

Ing. Grega – materiály boli poslané minulý týždeň, je nejaká výrazná zmena v projektoch, ktoré máme v 

materiáloch? 

Primátor mesta - myslím, že ani nie. 

JUDr. Tkáčová - aké zmeny máte na mysli konkrétne? 

Ing. Grega - nič nemám konkrétne na mysli, len niektoré procesy fungujú, hýbu sa.  

Primátor mesta - áno, ale za tie tri dni sa nezmenilo nič.  

Ing. arch. Čurilla -  ani čo sa týka zberného dvora? 

JUDr. Tkáčová – zberný dvor – tam sú dve žiadosti, pri jednej čakáme na preschválenie z KSK kde bude 

rada partnerstva marec - apríl zasadať. Čo sa týka druhej – tak tam sa momentálne pripravuje odvolanie. 

Ing. arch. Čurilla - odvolanie k čomu? 

JUDr. Tkáčová – lebo konanie bolo zastavené. 

Ing. Kočišová - pri ktorej časti to bolo? 

Primátor mesta – pri zbernom dvore, tá výzva, ktorá nejde cez radu partnerstva. 

JUDr. Tkáčová - požiadali ešte o nejaké doplňujúce vyjadrenie, čiže voči tomu opravný prostriedok, treba 

podať odvolanie, na ktoré máme 10 dní, čiže práve na tom pracujeme. 

Mgr. Dzurilová - projekt č. 2 – revitalizácia námestia – vzhľadom na časový posun  a doplnenie projektu a 

zmenu sadzby DPH je potrebné projekt dofinancovať z vlastných zdrojov v sume cca 18 852 €. Je tam zhruba 

o 10 000 eur viac, prečo? 

Primátor mesta – navýšená DPH, plus navýšená cena niektorých materiálov, ktoré tam budú musieť byť 

nainštalované, napr. čadičový kameň a tieto veci, čiže o toto bolo navýšené. Tam len DPH spravilo 7 000 

eur ak sa nemýlim. 
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p. Šiška – tá suma je aj v zmene rozpočtu tých 18 000 eur, pýtal som sa na komisii, že čo to je. 

Primátor mesta – ešte takto, verejné obstarávanie môže niečo zmeniť. Toto je po aktualizácii projektu 

a rozpočtu. 

p. Šiška - ak si dobre pamätám bavili sme sa o tom, že to námestie bude drobný projekt za málo peňazí. Viac 

menej použijeme projektovú, ktorú už máme – tá sa trošku upraví. 

Primátor mesta - nie nie my sme projektovku nemali na to, to bolo úplne iné. 

p. Šiška – ale tá suma, ktorá je v rozpočte nie len tá projektová dokumentácia ako je v položke, ale je to 

komplet? 

Primátor mesta - to je všetko. 

p. Šiška - spoluúčasť, všetko? 

Primátor mesta - všetko, áno. 

Mgr. Dzurilová - to isté som sa chcela spýtať aj k projektu č. 3 a k projektu č. 4 – ako tam máme spoluúčasť. 

JUDr. Tkáčová – to sú iba projektové zámery, neboli podané, čiže tam je otázka či vôbec pôjdeme do 

projektov. Tam nás tlačil čas, čiže z toho dôvodu sme ten projektový zámer podali.  

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 5. Správa projektového manažéra 

o stave projektov: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch berie na vedomie (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška, Ján Baloga, Ing. Svetlana 

Kočišová,  Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: x 

Za: 9 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 0 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 338/IX/2025 bolo schválené.  

 

K bodu č. 6. Správa o plnení Komunitného plánu sociálnych služieb mesta Spišské Vlachy na obdobie 

rokov 2021-2031 ku dňu 31.12.2024 

 

Primátor mesta – materiál bol zaslaný, otváram rozpravu. 

Mgr. Dzurilová – chcem sa spýtať čo je to národná priorita 1, 2 ,3. 

Mgr. Dzurillová - to je samostatný dokument národnej priority, vychádza z ďalšieho dokumentu, ktorý má 

nadnárodný a európsku úroveň. 

Mgr. Dzurilová - bod 1.5 Zabezpečenie sociálnej služby v jedálni a príspevku na stravu pre osamelých 

seniorov s nízkym príjmom. Máme tam definované, že kde to majú dostávať? 

Mgr. Dzurillová - áno, máme aj vo VZN kde sa hovorí, ktoré máme reštaurácie zazmluvnené, máme aj 

registrovanú sociálnu službu cez vyšší územný celok v registri poskytovateľa sociálnych služieb. 

V súčasnosti je tak, že tie dôchodky tak narástli, že dvojnásobok životného minima málokto spĺňa, pod tou 

hranicou je málokto. Spomínali sme aj na sociálnej komisii, žeby sme mohli uvažovať nad tým, aby sa tá 

minimálna hranica upravila. 
Mgr. Dzurilová - či môžeme tam doplniť, že kde máme zazmluvnené, aby to ľudia vedeli. 

Mgr. Dzurillová - áno, veď prídu si zo žiadosťou, mesto má s reštauráciami uzavretú zmluvu o poskytovaní 

stravovania pre seniorov. 

Mgr. Dzurilová - aj v školskej jedálni? 

Mgr. Dzurillová – tam sme chceli zazmluvniť, tam bol problém ten, že keď by sme to mali zazmluvnené aj 

registrované muselo by byť otvorené nové okienko pre výdaj stravy, aby deti neprichádzali do styku 

s dôchodcami. 
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Mgr. Dzurilová - mobilný hospic – Charitas poskytuje starostlivosť.  

Mgr. Dzurillová - je prevádzkovaná vlastne cez Spišskú katolícku charitu a je zabezpečené zo sociálnej 

zdravotnej poisťovne, cez zdravotnú starostlivosť, za to sa neplatí. Prevádzkuje to ADOS (Agentúra domácej 

ošetrovateľskej starostlivosti). 

Mgr. Dzurilová - koľkým ľudom poskytujeme túto starostlivosť? 

Mgr. Dzurillová - túto štatistiku nemám. 

p. Šiška –  videli sme výsledky vašej práce za predchádzajúci rok, vieme koľko opatrovateliek máme. Veľká 

vďaka za vašu činnosť aj kolegyne opatrovateľky všetci okolo ďakujem. 

Mgr. Dzurilová – žiaľ ani nášmu mestu sa nevyhýba problém bezdomovectva. Občania bez domova 

využívajú sociálne služby v útulkoch, nocľahárňach, týka sa to aj nás a v akom rozsahu? 

Mgr. Dzurillová – áno, v Prešove máme jedného občana v útulku, predtým na Vilčurni v Spišskej Novej Vsi 

– minulého roku sme ho umiestňovali do zariadenia opatrovateľskej služby v Gelnici. Čo sa týka 

bezdomovcov, netreba ich brať v širšom zmysle, ale máme takých, ktorí ráno sadnú na lavičky lebo nemajú 

kde ísť. Komunikujeme aj s príbuznými, ale častokrát je to o rodinných vzťahoch, častokrát sú tí bezdomovci 

na ulici z vlastných príčin. 

Ing. Jánošík – ja by som chcel ešte poďakovať p. Dzurillovej za výbornú prácu, mali sme plnenie 

komunitného plánu na sociálnej komisii, komisia odporúča zobrať na vedomie. 

Primátor mesta – môžem sa len pripojiť k tomu, že pani Dzurillová aj s opatrovateľkami si robí túto prácu 

na vysokej úrovni o čom svedčí aj reakcia občanov, verejnosti a ľudí, ktorí sa s touto službou dostali do 

styku. Ďakujeme aj my.  

Ing. Kočišová – na konci plánovaných finančných zdrojov na rok 2025 - realizácia opatrovateľskej služby 

prostredníctvom národného projektu „ Podpora opatrovateľskej služby“ – ja som našla niečo medzi 

zmluvami, je to síce dodatok č. 1 k tej dohode o poskytnutí finančného príspevku vo výške 159 630 eur na 

dva roky? 

Mgr. Dzurillová – nie, je to celá suma, ktorá bude na tento projekt. Tento projekt je na poskytnuté hodiny 

nie na opatrovaného, čiže čím viac je tých hodín poskytnutých, tým viacej peňazí dostaneme. Z tých peňazí 

môžeme dovolenky, paragrafy, PN financovať opatrovateľov. My sme mali zmluvu na 188 000 eur, s tým, 

že projekt je na 24 mesiacov, ale prvá zmluva bola na 12 mesiacov vo výške cca. 99 000 eur. Teraz nám 

navýšili z tých 99 000 eur na 159 630 eur. Momentálne máme peniaze na 10 mesiacov. 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 6.  Správa o plnení Komunitného 

plánu sociálnych služieb mesta Spišské Vlachy na obdobie rokov 2021-2031 ku dňu 31.12.2024: 

Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch berie na vedomie (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Juraj Jánošík, Ing. Svetlana Kočišová,  Bc. Dávid 

Labaš, Mgr. Darina Dzurilová 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 2 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 339/IX/2025 bolo schválené.  
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K bodu č. 7. Predaj majetku mesta (F. Tomčík, S. Mondry, Zahura -Blatná) 

 

Primátor mesta – materiál bol zaslaný, otváram rozpravu. 

Mgr. Šefčíková HKM – ide už samotný predaj, nie zámer pretože sme si to takto ustálili, že zákon v prípade, 

že ide o predaj z dôvodu hodného osobitného zreteľa umožňuje, aby ak pred rokovaním zastupiteľstva zámer 

už visel 15 dní, tak môže zastupiteľstvo priamo o tomto zámere hlasovať. Nie je potrebné schválenie zámeru, 

iba schválenie predaja, čiže mesto zvolilo tento spôsob. 

JUDr. Tkáčová - zámer bol zverejnený, podmienka bola splnená. 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 7 Predaj majetku mesta - Mgr. 

František Tomčík, Dis. art: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška, Ján Baloga, Ing. Svetlana 

Kočišová,  Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: x 

Za: 9 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 0 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 340/IX/2025 bolo schválené.  

 

Primátor mesta – materiály ste mali doručené, otváram rozpravu. 

Ing. Jánošík - pozerám na tú mapu, sú to porovnateľné pozemky, či by nebolo lepšie súťažou to predať ako 

cez osobitný zreteľ. 

JUDr. Tkáčová – ide o priľahlý pozemok. 

Ing. Mnichová - ide o vysporiadanie pod stavbou. 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 7 Predaj majetku mesta – Slavomír 

Mondry: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška, Ján Baloga, Ing. Svetlana 

Kočišová,  Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: x 

Za: 9 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 0 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 341/IX/2025 bolo schválené.  
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Primátor mesta – zámer na predaj majetku, resp. pozemkov v lokalite Blatná, materiál bol zaslaný. Už sme 

sa o tom rozprávali na predošlom zastupiteľstve. Teraz došlo k zmene, nešlo by o predaj 16 pozemkov 

o výmere 300 m², ale o predaj osem pozemkov o výmere cca 600 m². Nech sa páči, otváram rozpravu 

k tomuto zámeru predaja. 

Ing. arch. Čurilla - ja osobne by som toto územie zatiaľ neriešil, pretože treba mať niečo aj v rezerve na 

horšie časy. Je to v územnom pláne ale momentálne ja by som tento pozemok nepredával.  

Ing. Kočišová - bavili sme sa o tom aj na komisii. 

Primátor mesta - pokiaľ viem na komisii to nebolo, pretože komisia sa ukončila skôr ako prišiel ten bod na 

pretras. Ja opäť zopakujem čo som povedal aj predtým – áno je to v územnom pláne, čiže istým spôsobom 

taký predbežný súhlas je. Nevidím dôvod na nejaké zaháľanie, nakoľko tie celé štyri roky kým sa územný 

plán vypracovával sa čakalo kým to bude hotové. Ďalšia vec evidujeme dopyt, požiadavky – ľudia sa pýtajú 

či budú ešte nejaké pozemky Zahuru, ktoré bude mesto predávať. Áno máme ich k dispozícii, vieme ich 

predať a zároveň a to viete všetci, vzhľadom na situáciu aká je v týchto mesiacoch, rokoch, samozrejme by 

pomohlo mestu na jeho chod a pre jeho ďalší rozvoj takáto finančná „injekcia“. Je to jeden zo spôsobov ako  

rozvíjať mesto v iných smeroch, v iných oblastiach, takže naozaj nevidím dôvod keď to raz bolo v územnom 

pláne na to, aby sa to predalo. Nevidím dôvod povedať teraz, že prečo to máme predávať.  

Ing. Kočišová - nechcem to predávať ešte. 

Primátor mesta - a z dôvodu akého? 

Ing. Kočišová - nechceme tam zasahovať zástavbou do toho územia, je to tam pekné, nech to tam ostane. 

Primátor mesta - tak sa opýtam – prečo sa zasahovalo tiež do veľmi pekného priestoru v strede v centre 

Zahury? Vtedy vám to nevadilo, že to bolo pekné? Myslím tých šesť pozemkov, ktoré sú tam. 

Ing. Kočišová - môžeš sa pýtať, nemusím ti odpovedať.  

Primátor mesta - v poriadku, ja sa pýtam, či vám to vtedy nevadilo? 

p. Šiška - ja sa pýtam, aký je odhad – koľko to prinesie mestu keď tie pozemky predáme? 

Primátor mesta - je to približne 200 – 250 000 eur, tým pádom vieme vyriešiť niekoľko rokov vlečúci sa 

problém s odpadom, s dlhmi, ktoré máme voči Ekoveru. Síce sú uhradené už skoro všetky faktúry, 

nehovorím o odpade, hovorím o ostatných faktúrach, o ostatných pozdĺžnostiach. Samozrejme niekde tie 

peniaze chýbajú a jednoducho nevieme sa pohnúť. Pýtate sa napr. prečo nebola pasportizácia hotová – lebo 

nebolo za čo, pýtate sa prečo nie je cesta opravená, prečo nie sú výtlky opravené, no preto lebo tie peniaze 

nie sú. Keď ich môžeme získať a ešte zároveň vyhovieť ľuďom a poskytnúť im priestor na výstavbu chát – 

nechcete to, tak nerozumiem ako sa chceme pohnúť ďalej keď nemáme k dispozícii dostatok finančných 

prostriedkov, môžeme mať, ale nechceme.  

p. Šiška - ja som smeroval k tomu, že či máme nejaký odhad, číslo, že si tá výstavba naspäť vyžiada. Lebo 

infraštruktúra Zahuru do Blatnej prístup k chate, cesta, odhŕňanie, lebo to tak bude.  

Primátor mesta - to chceš povedať, že 250 000 eur si vyžiada individuálna výstavba rekreačných chát na 

Zahure naspäť? 

p. Šiška - no podľa mňa časom aj viac.  

Primátor mesta - a v čom? 

p. Šiška - prístupová cesta, energie... 

Primátor mesta - pozor žiadna prístupová cesta sa opravovať nebude. Tí ktorí budú kupovať pozemky budú 

si vedomí toho, v akom stave to všetko je. Isto nie je priorita opravovať cestu od druhého jazera do Blatnej.  

Inžinierske siete si rieši každý sám. 

Mgr. Dzurilová - a geometrické plány? 

Primátor mesta - takisto. 

Ing. Grega – s tou realizáciou brutálne nesúhlasím, pretože nezjaví sa domiešavač pri druhom jazere, on 

príde predpokladám od betonárky. Si povedal, že sa neráta s opravou komunikácie od druhého jazera po 

Blatnú, ale tak tá komunikácia je v hroznom stave od železničnej stanici po Zahuru. A kamión sa nezjaví pri 

druhom jazere. 

Primátor mesta – nerozumiem kam tým mieriš. 

Ing. Grega - tú cestu budeme musieť opravovať aj vďaka tomu, že sa tam zvýši počet ťažkých áut. 

Primátor mesta - dobre, povedzme si na rovinu – vieme, že sa predávajú pozemky Zahuru súkromných 

vlastníkov, čiže tomu domiešavaču tým, že im my nepredáme tie pozemky, o ktoré majú ľudia záujem 

nezabránime sa tam dostať, ani žeriavu, ani akémukoľvek ťažkému autu, lebo sú ešte zároveň súkromní 



15 

 

vlastníci pozemkov, ktorí predávajú, čiže toto je argument úplne mimo. Tým pádom vieme mať finančné 

prostriedky na to, aby sme tú cestu vedeli opraviť, udržiavať atď. 

p. Šiška – môj osobný názor je, že prioritou pre predaj pozemkov je individuálna výstavba Malé pole a potom 

som ochotný sa baviť aj o ďalších častiach či už mesta, alebo Zahury, ale prioritou podľa mňa to čo by sme 

mali ako prvé začať predávať je IBV. 

Primátor mesta – ja absolútne súhlasím a pozemky pod IBV by sa už predávali keď by to bolo možné, ale 

možné to momentálne ešte nie je. Akonáhle to možné bude, budú sa predávať. Čo sa týka Zahury, to sú dve 

veci, ktoré nie sú podmienené jedna druhou – tam je to už možné, tam sa to už môže spustiť, môže to ísť. 

Ale IBV pôjde takisto, akonáhle budú splnené podmienky a budeme môcť začať predávať pozemky pôjde 

to okamžite. To nie sú dve rovnaké situácie a rozhodli sme sa ísť Zahurou a nie IBV. To vôbec nie.  

Ing. arch. Čurilla - máme ešte pár vecí, ktoré sme nepredali a ešte máme pred sebou veľké plány, ktoré nás 

čakajú. ČOV bude obrovská investícia, myslím si, že mali by sme uchovať ešte nejaký majetok aj pre ďalšie 

generácie. Keď už tak, tak predajme mestskú chatu. 

Primátor mesta - mestskú chatu? Nech sa páči. Ak sa tak rozhodnete, predajte ju. 

p. Baloga – keď by sme aj predali tie pozemky, nech sa tam budujú ľudia keď chcú, ale aby tam tie peniaze 

aj ostali, napr. žeby sa tam urobila tá cesta. Lebo keď mesto bude plátať s tým diery v rozpočte tak sa 

nepohneme s týmto. Keď už predajme niekomu, ale s tým, že bude v zmluve napísané - bez cesty, bez 

inžinierskych sieti, bez svetla. 

Primátor mesta – aby si nemohli nárokovať na to – súhlasím s tebou, taktiež nech sa časť použije na to, aby 

sme „zaplátali“ diery v meste, ale nech sa časť investuje aj tam, či do cesty, či na spoluúčasť keď pôjdeme 

do projektov, či na údržbu tej cesty, či na opravy či na čokoľvek čo je potrebné v tej lokalite. Súhlasím 

s tebou. 

p. Biroščák – Zahuru sme urobili úpravu mostíkov, teraz hovoríme o ťažkých strojoch, chceme tam 

betónovať nové chaty, čiže v prvom rade nám treba označiť tieto mostíky aká tonáž môže sa prechádzať cez 

tieto mostíky. Lebo za chvíľku môžeme mať tak, že tie mostíky nebudú možné už ani osobné autá prejsť 

Zahuru. Tie značky čo tam boli osadené, niekto zlikvidoval. 

Primátor mesta - tie mostíky sa opravovali preto predpokladám, aby tam bolo možné ďalej fungovať, aby 

tam premávka mohla fungovať aj pre nákladné. Ešte raz zopakujem, to že my nepredáme tie pozemky, 

neznamená, že sa tam už nikdy neobjaví domiešavač, že sa tam nikdy neobjaví voz z drevom, žiadne ťažké 

auto atď. Nemýľme si pojmy s dojmami. 

p. Biroščák – sme hovorili, že napr. zvoz dreva – prídu s menšími autami na skládku na stanicu, keď chce 

niekto betónovať Zahurou tak nižší náklad a nie s veľkými autami. 

Primátor mesta – prepáč, to sú, to nie je jednoducho možné, aby niekto vozil po jednom kubíku, koľko bude 

stáť tá stavba potom? Takto sa predsa nedá uvažovať, takto sa nedostaneme nikde. Tak to potom naozaj tu 

všetko zavrime, zhasnime a dajme všade stavebnú uzáveru a nepohneme sa vôbec nikam.  

Ing. Mnichová – značky sú v projekte dopravného značenia. Mosty sme mali preto značku, aby tam nechodili 

nad 3,5 tony lebo boli v havarijnom stave, lenže my sme ich opravili, čiže oni sú už únosné. My tam teraz 

nepotrebujeme dávať značku 3,5 tony, tam chodia autá z drevom. 

p. Biroščák - štátne cesty majú označené každý jeden most. 

Primátor mesta - každý most má tri druhy nosnosti – okamžitá, najvyššia atď., t. z., že tam za určitých 

podmienok môže prejsť aj auto s vyššou tonážou a nič sa mu nestane. A zase nie je tam až taká premávka 

tých áut. 

p. Biroščák – bavili sme sa že budú označené už niekedy 

p. Baloga – to nám aj tak nepomôže. Keď raz niekto stavia, tak nebude materiál voziť po kúsku zo stanice. 

Dnes sa už stavajú iné chaty, nie ako niekedy boli domčeky 4x4 metre a to bola akože chata. Teraz chce mať 

každý chatu ako normálny dom. A tým pádom nemôžeme sa teraz posúvať dozadu. Musíme ísť dopredu. Ja 

som za rozvoj, ale aby sa aj tie peniaze dali potom investovať na Zahure. 

Primátor mesta – môžu byť účelovo viazané.  

p. Baloga – tak, keď je to zo Zahury, tak tam investujme tie peniaze. 

Primátor mesta – ešte na margo toho vozenia materiálu a dreva, skúste sa opýtať pána Sajdáka, či bude voziť 

drevo z lesa na nejakom malom aute na desať krát, namiesto jedenkrát s kamiónom. Čo to spôsobí. 

Jednoducho to nie je riešenie prikazovať ľuďom aby nosili materiál v malom množstve na niekoľko krát. 
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Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 7 Predaj majetku mesta - Blatná: 

Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch  

I. schvaľuje zámer mesta začať s prípravou na predaj pozemkov určených na výstavbu rekreačných chát v 

lokalite Blatná v zmysle schválených Zmien a doplnkov č. 4/2021 k Územnému plánu mesta Spišské Vlachy 

a podniknúť k tomu potrebné kroky: - vypracovanie geometrického plánu na rozparcelovanie pozemku 

registra C, parcela č. 7720/1 tak, aby jeden pozemok mal výmeru cca 600 m²,  

II. ukladá: oprávnenému zamestnancovi MsÚ zabezpečiť spracovanie potrebných podkladov a pripraviť 

podklady pre vyhlásenie obchodnej verejnej súťaže. 

 

Hlasovanie: 

Za: Ján Baloga, Ing. Juraj Jánošík, Bc. Dávid Labaš 

Proti: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška, Ing. Svetlana Kočišová,  

Mgr. Darina Dzurilová 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: x 

Za: 3 Proti: 6 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 0 

 

Primátor mesta  konštatoval, že návrh uznesenia nebol schválený.  

 

K bodu č. 8. Nájom majetku mesta (GLS s.r.o., Packeta Slovakia s.r.o., SooF s.r.o.) 

 

Primátor mesta – ide o balíkomat v lokalite kde je momentálne packeta, aj balíkovo je tam, takže je to tretí 

záujemca. Záujem ľudí o túto službu je. Packeta sa bude rozširovať ešte o to isté miesto. Bude to rozšírenie 

služieb pre občanov. Materiál vám bol zaslaný, otváram rozpravu k tomuto prenájmu. 

Ing. Grega – je to aj ekologické riešenie, lacnejšie dodanie. 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 8. Prenájom nehnuteľnosti vo 

vlastníctve mesta Spišské Vlachy - GLS: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v 

prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška, Ján Baloga, Ing. Svetlana 

Kočišová,  Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: x 

Za: 9 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 0 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 342/IX/2025 bolo schválené.  

 

Primátor mesta - prenájom pozemku Packeta - ide o rozšírenie už existujúcich schránok Packety o taký istý 

počet schránok, materiál bol zaslaný, otváram rozpravu k tomuto zámeru.  

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 8. Prenájom pozemku - Packeta: 

Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe). 
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Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška, Ján Baloga, Ing. Svetlana 

Kočišová,  Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: x 

Za: 9 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 0 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 343/IX/2025 bolo schválené.  

 

Primátor mesta - prenájom nebytových priestorov Kultúrny dom – Soof s.r.o., materiál bol zaslaný. Ide 

o spoločnosť, ktorá má momentálne v prenájme priestory, ktoré sú už nevyhovujúce, požiadala o iné v tej 

istej budove – ide o vedľajšie priestory, otváram rozpravu k tomuto zámeru.  

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 8. Prenájom nebytových priestorov 

Kultúrny dom – Soof s.r.o: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška, Ján Baloga, Ing. Svetlana 

Kočišová,  Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: x 

Za: 9 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 0 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 344/IX/2025 bolo schválené.  

 

K bodu č. 9. Systém čipovania zberných nádob 

 

Primátor mesta – materiál Vám zaslaný bol, ja zároveň ešte dodám, že k tomuto bodu sa telefonicky prihlásili 

do rozpravy a zároveň aj vítam pána primátora Spišského Podhradia p. Michala Kapustu, pána primátora 

Krompách p. Dáriusa Dubiňáka a pána starostu Margecian pána Igora Petríka. Potom tiež k tomuto bodu 

majú záujem vystúpiť. Nech sa páči, otváram rozpravu. Po dohode poslancov najprv vystúpili hostia. 

Ing. Petrík starosta Margecany – my čipované konvy máme, v podstate je to príprava k zásluhovému systému 

odpadového hospodárstva, tzn. platí človek toľko, koľko tú službu využije. Samozrejme má to mnohé 

úskalia. Môžeme povedať, že my sme už rok 2024 boli v rámci odpadového hospodárstva vybilancovaní. 

Toľko sme vybrali, koľko sme aj zaplatili. V prvom kroku volíme, aby v podstate každý občan mal svoju 

konvu začipovanú, identifikovanú v systéme, aby ste mali presne výstupy, aby ste presne vedeli koľko 

koniev subjektu bolo vyvezených, vytvoriť si nejakú budúcnosť toho zásluhového systému. Tiež nemôžme 

hovoriť, že v prvom roku od začipovania môžete očakávať obrovské benefity, ale principiálne budete vedieť 

ako sa správať v rámci celého odpadového hospodárstva tzn. čo je treba zlepšiť a ako následne nastaviť 

ďalšie kroky, aby tento systém bol skutočne na tom finále zásluhový. 

MVDr. Kapusta – primátor mesta Spišské Podhradie - nebudem rozprávať o čipovaní, ja som prišiel 

z dôvodu toho, že sme mali valné zhromaždenie Ekoveru kde všetci ťaháme za jeden povraz a riešime veci, 

aby firma Ekover prežila. Mesto Spišské Vlachy stojí dosť zle finančne, Spišské Podhradie stojí tiež 
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podobne, ale neviem odkedy neplatíte faktúry za odpad, asi viac ako 6 mesiacov. Otázkou je, že akú máte 

víziu a myšlienku Mesto Spišské Vlachy, lebo to je veľmi dôležitá vec. Ste tretím najväčším spoločníkom, 

že či sa zapodievate myšlienkou ako tie dlhy vyrovnať, nejakými splátkovými kalendármi a vecami. Počúval 

som to rokovanie vášho mestského zastupiteľstva, podobné problémy sú aj u nás. Mohli ste dnes posunúť 

mesto trošku ďalej s tým, že ste mohli vyrovnať pohľadávky v okolí kde firma Ekover je teraz pre vás bankou 

bezúročnou, že či vás toto nejak posúva dopredu, alebo nie. Od 1.4.2025 ide cena odpadu za tonu v Ekoveri 

dole, zo 108 eur na 95 eur. Neviem či viete, alebo neviete v roku 2015 sme boli v Lotyšsku kde sme šli do 

spoločného projektu Hinkom, kde sme vošli Ekover do spoločnosti Hinkom. Tá spoločnosť tým v akej dobe 

žijeme sa borí s problémami a je tam súkromný investor, ktorý nám pomáha, aby sa to prežilo. My 

potrebujeme vedieť, že či chcete zostať v Ekoveri,  či sa chcete s tou výzvou ktorú máte na stole sa poprať, 

či viete povedať kedy a ako by ste dokázali tie dlhy vyrovnať, to je pre nás veľmi dôležité. Poviem to takto, 

nie je jednoduché odísť zo spoločnosti, to bude veľmi zložitý proces. Ak sa s tou myšlienkou pohrávate tak 

by bolo dobré dať nám všetkým signál, že ako sa z toho pohnúť s týmto problémom sa popasujeme spoločne. 

Preto to hovorím, lebo my sme mali ten istý problém v minulosti, tiež sme neplatili faktúry, možno že nie až 

v takom objeme ako máte vy teraz. My čo sme mali valné zhromaždenie, tak sa rozprávalo o výške 80 000 

eur. Mesto Spišské Vlachy dlží Ekoveru za to, že Vám vyváža odpad každé dva týždne. Toto je dosť vážna 

téma na to, že viem ako finančne stojíme skoro rovnako. Sme rovnako veľké mestá, tie problémy sú rovnaké. 

Takže by som chcel dnes počuť od vás ja ako sa postavíte k tejto veci. Môže to byť len prísľub, ale ten 

prísľub, ktorý by som chcel počuť ja ako primátor mesta Spišské Podhradie počuť od vás dnes aspoň ústny. 

Aspoň nadpolovičná väčšina poslancov povie nejaký svoj názor, ktorý budem potom brať, že je to názor, 

ktorý bude držať ďalej. Preto som prišiel ja dnes. 

p. Šiška - mohol by som sa opýtať, ten dlh čo ste spomínali to je 80 000 eur všetky neuhradené faktúry? 

MVDr. Kapusta - Spišské Podhradie – vtedy keď sme my sedeli v Krompachoch, tak šéf spoločnosti hovoril, 

že od apríla minulého roku sa neplatí. 

Primát mesta – pohybuje sa to, lebo teraz sa zase uhradili nejaké faktúry. 

MVDr. Kapusta - Spišské Podhradie - nejakých 80 000 eur ste boli pred dvoma týždňami. Rozmýšľame o 

tom, že ideme dať autá čipovať, aby boli váhy aj všetko. Ekover mal by zobrať úver, keď vy by ste zaplatili 

tie peniaze, tak žiaden úver netreba našej spoločnosti. Viem sa vžiť do vašej situácie, lebo som to ako 

primátor zažil. Sme nápomocní, a chceme pomôcť, ale my potrebujeme vedieť tú vašu mienku a mať vaše 

slovo, ktoré bude záväzné. 

Ing. Petrík Margecany – podstatná vec, ktorú si možno treba uvedomiť, alebo zobrať intenzívne na vedomie, 

v podstate  vyvážame vám odpad, ktorí platia ostatní, lebo tá služba stojí peniaze, ktoré tí zamestnanci 

a technika má náklad a firma vlastne generuje v podstate skrz vás stratu a nejde do ďalšieho rozvoja. Ja mám 

vybilancované hospodárstvo, nie som veľký, nie som malý čo sa týka obce, konsolidácia je rovnaká pre 

všetkých, s tým sa boríme všetci, ale nemôžeme predsa fungovať na úkor niekoho ďalšieho v rámci solidarity 

samospráv. My vieme byť solidárni, brali sme tú zásadnú myšlienku, že sme spoločenstvo, ktoré sme vzniklo 

je to už nejaká doba má nejaké benefity vrátane tých všetkých rozvojových projektov. Toto je mesto ktoré 

chceme, aby bolo súčasťou Ekoveru, sú to silné časti nášho spoločenstva a to spoločenstvo sa vyvíja celkom 

fajn. Máme aj majetok, máme aj víziu rozvoja aj ho citeľne vidíme. Čo sa týka čipovania, budem Vám 

doporučovať, aj keby som si mal peniaze požičať.  

Ing. Dubiňák Krompachy – mesto Krompachy sa do čipovania pustilo minulý rok. My sme videli veľký 

potenciál v tom, že tie konvy nie sú stále plné aj napriek tomu sa vysypujú. Predpokladám, že podobný 

problém máte aj vy. Tým, že my sme načipovali tie kontajnery sme zistili to, že niektoré kontajnery vôbec 

nepotrebujeme. Treba si uvedomiť, že platíte nájmy za kontajnery a platíte za výsyp kontajnerov. My sme 

minulý rok dali cca. 8500 eur za čip, začipovali sme kontajnery pri bytových domoch. Čo nám to prinieslo? 

Prinieslo nám to, že máme reálne počty koľko koniev sa vysype, nemusíme platiť konvy naviac a ušetrených 

do roka sme mali 44 000 eur.  Čo sa týka Krompách tie sídliska sú ďaleko väčšie ako máte vy tu, vy máte 

zase ďaleko viac rodinných domov. Toho roku sa ideme púšťať do rodinných domov, ale bez váhy čo nám 

to prinesie? Máme začipované konvy, žiadna spätná informácia, pri bytových domoch áno. Keď si zmapujete 

konvy, ktoré sú prázdne, alebo poloprázdne, automaticky získavate peniaze do vášho rozpočtu. Aké máte 

percento triedenia? 

Primátor mesta – cez 60 %. 
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Ing. Dubiňák Krompachy – super, perfektne. Tým pádom budete mať ešte vyššie percento triedenia, tým 

pádom aj z Envirofondu dostanete väčšie dotácie na fungovanie. Nám sa podarilo toho roku prvýkrát za celú 

éru preskočiť 50 %. Ďalšia vec čo hovorím a nadviažem na kolegov – je tu záujem doplniť autá o váhu na 

tri autá je náklad cca. 60-65 000 eur. Takto my by sme vedeli koľko odpadu sa vynesenie z rodinných domov, 

koľko odpadu sa vynesie z bytových domov, a to je pre nás dôležité vedieť, lebo následne môžeme pracovať 

na ďalších veciach ako posunúť ten celý systém niekde inde. Apelujem na vás, ako to už tu bolo povedané, 

že pre nás Spišské Vlachy v rámci spoločnosti Ekover sú veľmi dôležitý partner, lebo bez nich má samotná 

spoločnosť veľmi obťažné fungovanie. Nám sa podarilo aj s pánom primátorom poriešiť aj to, že ten 

poplatok, ktorý je 108 eur sa menilo na 95 eur, čiže aj tam sa ušetria peniaze. Ale my potrebujeme počuť od 

vás nejaké stanovisko ako poslancov, že či sa vieme zariadiť tým, že tá spoločnosť, tie dlhy nejakým 

spôsobom sa budú kompenzovať, uhrádzať, alebo sa budú prehlbovať. To súvisí aj s ďalším fungovaním 

spoločnosti Hinkom, ktorá potrebuje taktiež splácať svoje záväzky voči bankám a bez týchto peňazí, ktoré 

vy neuhrádzate to neuhrádza vašu časť ani Hinkom. Hinkom má dosť vysoké úrokové sadzby na to, aby 

dokázal splácať svoje úvery v rámci banky, je tam nainvestovaných päť miliónov eur, každý mesiac musia 

zaplatiť okolo 120 000 eur len istiny. Ďalšia vec je 14 obcí, 3 mestá to je cca. 30 000 eur obyvateľov, ktorí 

budú ohrození tým, že spoločnosť nedokáže fungovať. Porozmýšľajte nad tým čo sme vám dnes povedali, 

ja pevne verím, že nájdete tú cestu ako sa z toho vyhrabať, nie je to jednoduché, je to veľmi obťažne. 

Extrémne ťažké je vyskladať rozpočet a zabezpečiť základné fungovanie pre občanov – osvetlenie, odpady, 

bezpečnosti. Ale pre mňa je priorita to, keď som partner nejakej spoločnosti toto všetko musí byť vyrovnané. 

Ja si nemôžem dovoliť nezaplatiť niekde niečo, ja nedávam kritiku na vás ani na pána primátora, ja si vás 

všetkých veľmi vážim, ale to, že ja som niekde partnerom spoločnosti musím si plniť svoje povinnosti. Preto 

aj vás žiadam a pevne verím, že pomôžete mestu Spišské Vlachy nejakým spôsobom uhradiť tie záväzky, 

ktoré máte voči spoločnosti Ekover, aby sme mohli ďalej fungovať, ďalej sa rozvíjať. To čipovanie – ja som 

vám povedal ten prínos pre mesto Krompachy, ja pevne verím, že prínos aj pre mesto Spišské Vlachy bude, 

aj keď možno nie v takej sume. 

Ing. Kočišová - ja by som chcela reagovať na to ohľadom toho dlhu, lebo my sme vedeli, že sa neplatia 

nejaké faktúry, ale nevedeli sme v akej výške. Nevedeli sme ani, že je to taký veľký problém. Dobre, že ste 

to povedali ešte teraz pred schvaľovaním rozpočtu, budeme sa môcť zariadiť a niekde ubrať peniaze, aby sa 

našli na splatenie toho dlhu. 

Primátor mesta – ak môžem, vstúpim do toho. Toto bola pani poslankyňa absolútne zavádzajúca a klamlivá 

informácia od teba. Viete o tom, preberalo sa to na finančnej komisii, na zastupiteľstve, viete o tom veľmi 

dobre v akej výške. Ešte vám bolo aj vysvetlené koľko je príjem z výberu poplatku za komunálny odpad 

a koľko sú náklady. Aký je tam rozdiel, aké „manko“ každý rok dosahujeme tým, že sa dlho dlho predtým 

nespravil ten nepopulárny krok a nezvyšoval sa poplatok za odpad. Čiže len aby bolo jasné áno, verím tomu, 

že každý poslanec vie, resp. dostal informáciu v akom stave to je, bol na komisiách, čiže len to k tomu 

upresním. 

Ing. Petrík Margecany – také zvláštne mi to je, pretože vy poslanecký zbor viete aký je ten rozpočet, ako sa 

vlastne má správať ten rozpočet, lebo máte predsa každé zastupiteľstvo, alebo  každý polrok, štvrťrok máte 

kontrolu rozpočtu, a tam to je jasne povedané aj vám poslancom, že prečo tak to je. Je to holý fakt, že tam 

je dlžoba, že sa tam neplatí. Druhá vec je, že keď som porozumel vy ani nemáte vybilancované odpadové 

hospodárstvo, tzn. váš výber poplatkov ani nestačí na to čo vlastne platíte. Treba sa nad tým zamyslieť, lebo 

toto je protizákonné. 

Ing. Kočišová - my sme zdvihli poplatky, len my sme chceli aby mesto robilo niečo, aby znížilo tie náklady. 

Ing. Petrík Margecany – zákon o poplatkoch jasne hovorí, že to čo vyberiete, musíte použiť na platenie 

odpadového hospodárstva a keď vám chýbajú peniaze a platíte to z vlastného rozpočtu tým porušujete zákon, 

lebo vy vlastne nesmiete dotovať všeobecne odpadové hospodárstvo. Aj my sme doplácali z vlastných 

peňazí z rozpočtu obce sme dofinancovali odpadové hospodárstvo, ale nie takým spôsobom, žeby som ja 

nezaplatil povinnosti obce vo vzťahu ku dodávateľskej službe a teda, aby som vyberal poplatky a nezaplatil. 

Potom je tu ďalší problém – vy máte vybraté poplatky, vy ste ich použili všetky na zaplatenie služby aj tak 

je ešte dlh? Potom je to celé nedobre nastavené, treba sa nad zamyslieť nad tým. 

Ing. arch. Čurilla - keď som si vás vypočul všetkých troch tak mi je zrazu všetko jasné. Vaša obhajoba toho 

čo to znamená, tak vlastne mi dáva ako keby úplne iné, ja zastupujem občanov. Občania ma na ulici stretnú, 

dvíhali ste poplatky prečo? My sme dvihli, ale dostali sme na výber tri sumy, nižšiu, vyššiu, najvyššiu. Dali 
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sme sumu najnižšiu s tým, že neboli sme znalí toho, že ako vie mesto alebo primátor vplývať na to, že ako 

vie lobovať za mesto aby dajme tomu bolo tie ceny znížia, aby sme nemuseli toľko dvíhať, aby to nebola tak 

veľká suma. Vy ste to tak povedali, že ja už teraz viem argumentovať. 

MVDr. Kapusta - Spišské Podhradie – toto nie je také dôležité, že sa teraz idete baviť o rozpočte, dôležité je 

to a treba si to uvedomiť, že ku dnešnému dňu máte 80 000 eur neuhradené faktúry za Ekover a platíte každý 

mesiac cca. 6000 eur Ekoveru, tak by ste mali platiť ešte 10 000 eur Ekoveru, aby ste sa cca. do 7 mesiacov 

dostali na 20 000 eur dlhu. Toto vám rozpočet neporieši teraz. Pán primátor povedal, že veľa faktúr sa 

uhradilo, že sa vyčistili veci, chápem tomu, teraz by bolo dobré si povedať, že by sme mohli začať platiť 

Ekoveru nielen to čo platíme ale ďalších 50 % že sa to vyrovná. A toto ja by som chcel dnes od vás počuť, 

že či idete touto cestou. Skúste nám povedať, či viete zagarantovať aspoň ústne, že sa začne platiť o 50 % 

viac splácať faktúr mesačne pre Ekover, toto je pre mňa veľmi dôležitá informácia. Ja nechcem uznesenie, 

ja chcem od vás vyjadrenie a ja si ho budem pamätať. 

p. Šiška – chcem sa poďakovať pánom primátorom a pánovi starostovi, ja s vami súhlasím vo všetkom čo 

ste vraveli. Obdivujem Margecany, že tento systém už majú, lebo ja som poslancom druhý rok a dva roky 

pri schvaľovaní cien za odpad alebo zmluvu s Ekoverom tvrdím, že musíme merať koľko vyprodukujeme 

odpadu, odmeňovať tých čo separujú, kárať tých čo neseparujú. Som rád, že nie som sám čo si to myslím 

a mňa by zaujímala predstava vás ako členov predstavenstva Ekoveru koľko nám dávate na splatenie dlhu 

čas.  

Ing. Dubiňák Krompachy – my nechceme počuť čas, my chceme počuť či ste vôbec ochotní. Lebo toto ide 

od vašich možností finančných. My keď budeme počuť, že áno je tu prísľub, že do roka, alebo do polroka 

splatíte, lebo všetko závisí od toho čo vám dovolí vaša peňaženka. Hľadajte spôsob z čoho možno ubrať, 

aby ste vedeli aj toto poriešiť, lebo je to fakt veľmi dôležité. My nechceme, aby ste brali pôžičku a vyplatili 

Ekover. Ak nám dáte stanovisko, že do roka to viete splatiť, my šťastní odídeme stadiaľ lebo máme od vás 

ako poslancov garanciu, ste volení vašimi obyvateľmi aj pánom primátorom, že to dokážete splatiť a nám 

stačí to vaše čestné slovo. 

Ing. Petrík Margecany – my sme mali veľký problém, kým sme naučili starých ľudí, aby nedávali prázdne 

konvy, že zbytočne platia. Až vtedy zistili, keď sme im povedali, že zaplatíte poplatok 100 eur, u nás je 7,5 

eur/konva, pri dvoch ľuďoch to vychádzalo 140 eur poplatok. Viete čo to urobilo keď sme to povedali 

dôchodcom? Potom sme hľadali všetky mechanizmy, koľko nás to stálo úsilia a krokov kým sme tým starým 

ľudom dokázali vysvetliť, že dávajte si pozor. Je to silná robota upozorňovania ľudí, propagácie, prezentácie. 

Vy ste skončili rok s nejakým prebytkom hospodárenia s rezervným fondom, to znamená, že máte rezervný 

fond, ktorý by ste mohli aj tento rok na bežné výdavky, lebo to dovolí v rámci konsolidácie používať aj tento 

rok. Vy keď splatíte dlh, my rýchlo kúpime do áut vážiace mechanizmy a vám to ešte znásobí ten efekt 

z toho čipovania, z toho procesu zásluhového systému. Lebo to váženie je obrovský benefit následný v rámci 

sledovania skutočností presného definovania toho množstevného zberu komunálneho odpadu. 

Prebehla krátka diskusia. 

Primátor mesta – zhrniem to, keď som rozprával o tom predaji tých pozemkov, že potrebujeme finančnú 

injekciu na veci, ktoré nás ťažia, lebo ako povedal pán primátor Spišské Podhradie, z podielových daní nám 

vyjde na školy, výplaty, energiu aj to nie vždy a na úvery, splátky. Mesto si ináč ako zarobiť nemá. Poplatky 

keď sme chceli dvihnúť na to, aby sme dosiahli vybilancované hospodárstvo, aby sme vybrali toľko, koľko 

musíme reálne zaplatiť – poplatok by bol 62 eur. To ste neschválili, schválilo sa „len“ 48 eur, samozrejme, 

že je to veľa, ale nedostačuje to. Čiže poplatky nestačia na odpad, podielové dane – nedá sa usporiť ani euro 

na to, aby sme dokázali uhradiť tento dlh. Kde my chceme usporiť 80 000 eur z tohto čo som vravel. Čiže 

jediný spôsob je nejakým iným nárazovo to uhradiť, my 80 000 eur neušetríme z tohto čo som rozprával, to 

nie je fyzicky možné. Každý kto ovláda jednoduchú matematiku toto pochopiť musí. Preto bola aj tá debata 

o tom, že áno z tých peňazí ako povedal pán poslanec Baloga časť zaplátate diery – to je tá diera, časť 

investovať do iného, či už tam odkiaľ prídu, alebo investovať v meste v iných oblastiach. Čiže asi toľko za 

mňa. 

Ing. Kočišová – ja si myslím, že sa bude dať nájsť v rozpočte nejaká suma, ktorá by sa dala na to použiť, 

určite. 

Mgr. Šefčíková HKM - v tomto prípade bude treba tých krokov urobiť viac. Nájsť možno niečo v rozpočte, 

ale zároveň aj byť si vedomí toho, že sú tu záväzky, ktoré treba riešiť. Je to zodpovednosť všetkých, aj vás 
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aj pána primátora a hľadať cestu trebárs aj nejakým predajom. Nehovorím, že tým ktorý bol dnes, ale treba 

to brať do úvahy a robiť s tým niečo, ten dlh sa nestratí sám. 

Primátor mesta - čo sa týka úspory, áno už sme dokázali usporiť, budete to mať vyčíslené na ďalšom 

zastupiteľstve čo sa dokázalo usporiť jednak na znížení spotreby, jednak na nových cenách energií, jednak 

na prácach svojpomocne atď. Už veľa priestoru na šetrenie nie je. Áno ja viem čo chceš povedať – zrušíme 

kultúru, zrušíme šport, zrušíme úplne všetko, stopneme to, ja to od Teba čakám. Ja už presne viem čo bude 

pri rozpočte, koniec kultúry, koniec športu, nebudete robiť nič, aby ste vyplatili Ekover. Toto je to čo príde 

od vás. Ak to bude ináč, budem veľmi príjemne prekvapený. 

Ing. Dubiňák Krompachy – toto nie je riešenie, to nechceme. 

Nedá sa teraz odstaviť úplne život v meste, len preto, lebo namiesto toho, aby sme teraz konkrétne predali 8 

pozemkov a mali pokoj a boli z najhoršieho vonku, uhradili si záväzky, žili, fungovali, rozvíjali sa, tak my 

namiesto toho pôjdeme cestou zadusiť všetko, ktoré potom už neoživíme a bude ťažké oživiť.  

p. Šiška – ja si dovolím oponovať, nikto aspoň ja osobne nie. Povedalo sa, že sa použijú znovu v meste, 

budeme sa rozvíjať. Nikto nepomenoval, že ideme platiť sekeru za odpad, nikto nepomenoval že máme 

sekeru 80 000 eur, potrebujeme ju vyplatiť.  

Primátor mesta - to viete, že ju máme. 

p. Šiška - no teraz už áno. 

Primátor mesta - si predseda finančnej komisie tak to vieš už mesiace, že máme sekeru a vieš aj ten vývoj. 

Každá finančná komisia o tom bola. Si jej predseda, tak mi nemôžeš tvrdiť, že nevieš o tom aký dlh máme. 

p. Šiška – o neuhradených pohľadávkach a v akej výške a voči komu ma nikto neinformoval. Zamestnanci 

pani Hanigovská a Michal mi nehovoria o tom aké dlžoby máme voči komu v akej výške. 

Primátor mesta - boli informovaní poslanci o tom aký záväzok máme? 

Ing. Dzurila – v tomto prípade hovorí pravdu, nie že tomu a tomu dlhujeme toľko a toľko, ale už minulého 

roku som hovoril, že treba dvihnúť poplatok, aby sme vyrovnali aspoň tento rok na nulu, na 60 eur bolo 

minimum, hovoril som to, počuli ste to všetci? Urobili ste to? 

p. Šiška – áno. 

Ing. Dzurila - Áno? Na 60 eur vážne? To by nám vlastne vyrovnalo tohtoročný a už by bolo oveľa ľahšie 

nájsť nejaké peniaze na úrok. 

Primátor mesta - a zároveň bolo povedané, že náklady sme mali 220 000 eur, vybratých bolo 140 000 eur. 

Čo asi znamená tých 80 000 eur, presne to čo je ten dlh. Ak toto treba vyslovene povedať, že ten rozdiel je 

to čo dlžíme, tak potom nerozumiem. 

p. Šiška – SEZO sme zaplatili Michal minulý rok? 

Ing. Dzurila – to je stále odpad – 23 000 eur. 

p. Šiška – tak dobre, voči Ekoveru máme sekeru 80 000 eur ideme ju hľadať. To znamená nikto nebude riešiť 

škrtanie všetkého čo v rozpočte je, ale poďme niečo aj v rozpočte a poďme potom robiť kompromisy. Lebo 

ja si nemyslím, že to vyriešime tým, že vyškrtneme zo športu 40 000 eura, už aj tak sme tam to percento 

znižovali, že z kultúry zoberieme všetko čo tam je, je tam koniec koncov reálnych 10 000 na kultúru a to 

nepokryje nič. Ja navrhnem možno to, aby sme o bode rozpočtu rokovali najprv za okrúhlym stolom a potom 

ho schvaľovali na mestskom zastupiteľstve. 

Mgr. Dzurilová – otázka na pána starostu – aká výška poplatkov je u vás? 

Ing. Petrík Margecany – u nás je 7,5 eur za konvu, to znamená, že keď si dáte vyviezť každé dva týždne 

zaplatíte 180 eur, lebo si nedáte. Štandardne máme prerátané, že človek potrebuje 4 vývozy do roka, to je na 

jednu osobu. U nás je 26 vývozov to je 195 eur. Dva roky sme museli niektorým ľudom robiť zmiernenie 

tvrdosti zákona, ale našli sme spôsob – mali také prechodné obdobia kedy sme ich sledovali, vysvetľovali. 

Nie je to jednoduché, ale práve na to je dobrý ten množstevný, čipovací systém. Tak ako povedal pán 

primátor, aj keď my sme tu nešli a nemali byť pri tom ako sa rozhodujete o predaji pozemkov v rekreačnej 

oblasti, ale tam možno malo padnúť rozhodnutie, resp. keby som tam sedel tiež kde on, tiež by som vám  

povedal, že ten predaj je pre vás dosť zásadný lebo vy nemáte peniaze. Bohužiaľ, keď teraz nie sú, tak musíte 

hľadať cestu aj na úkor toho, že predáte nejaký majetok. Aj my sme to absolvovali, aj my sme predali 

pozemky v rekreačnej oblasti a ja predám aj pozemok keď niekto príde. Ja som ekonóm, a aj keď niekto 

povie,  že nie som dobrý gazda lebo predávaš majetok. Ale ja ho znásobím niekoľkonásobne viac keď ho 

použijem ďalšou investíciou. Vy momentálne musíte predať na to aby ste splácali dlhy, ale keby ste predali 

a tú ďalšiu časť by ste použili na dofinancovanie fondových zámerov, tak vám to prinesie násobný efekt. To 

čo povedal váš pán primátor, čo vám tu predniesol, tam to bolo celkom racio, ale tak rozhodli ste sa ináč. 
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Musíte vyrovnať dlh lebo ste dlžníkom, aj na úkor toho, že časť pôjde na úhradu dlhu a možno vám to môže 

do budúcna priniesť aj prebytok hospodárenia z titulu, že ak zavediete systém, tak budete mať benefity. A tie 

sa môžu odzrkadliť v prebytku hospodárenia a zase sa naspäť dostanú do kapitálových výdavkov.  

MVDr. Kapusta Spišské Podhradie - ja by som chcel počuť poslancov, každého jedného poslanca by som 

chcel počuť čo si k tomu myslí. Dôležitá vec je, že či nám dávate ústny prísľub každý jeden z vás čo tu 

sedíte, preto ste tu poslancami, že chcete sa s tým popasovať povedzme do konca roka 2025. 

Mgr. Dzurilová - ja vám dávam za pravdu, lebo si myslím, že je čestné aby sme nemali dlhy a aby sme šli 

dopredu. 

Ing. Petrík Margecany - teraz som to prepočítal, my máme väčší poplatok ako vy, keď dám každý mesiac 

každé dva týždne vývoz pri 4 člennej rodine, ktorej stačí jedna konva na každé dva týždne vývozy, tak vyjde 

nám poplatok 48,75 eur na osobu a sme dedina.  

Ing. arch. Čurilla - určite ja nesúhlasím s tým, žeby sme dĺžili Ekoveru, musíme sa tu o tom baviť o rozpočte, 

aby sme našli niekde spôsob ako vyrovnať túto dlžobu a je neprijateľné aby sme boli dlžní Ekoveru. 

Bc. Labaš – samozrejme aj ja nechcem aby Spišské Vlachy bola čierna ovca, takže určite musíme 

komunikovať spolu. 

Ing. Jánošík – budeme hľadať spôsob jednoznačne všetko splatiť. 

p. Šiška - nájdeme tie peniaze v tomto rozpočte ja dúfam, že skôr ako do konca roka, lebo je tá možnosť. 

Ing. Grega - určite spravíme všetko preto, aby sme to zaplatili. 

p. Baloga – keby ste boli mali ako prví príhovor a potom by bolo schválenie dopadlo by to ináč. 

Ing. Kočišová – nedopadlo. 

p. Baloga - možno nie, ale ja sa chcem spýtať, mesto je vlastníkom Ekoveru, že kto aké má ceny, tak Ekover 

má najvyššie ceny, a my ako mesto keď už máme nejaké spoluvlastníctvo ušetriť. 

Ing. Dubiňák Krompachy – je najdrahšie, ale prečo? V roku 2015 bolo výjazdové rokovanie Ekoveru kedy 

sa išlo do Lotyšska. Vtedy aj ministerstvo dalo výzvu na to, aby sme začali spracovávať komunálny odpad 

cez mechanicko- biologickú úpravu odpadov. My aktívni, sme prvý na Slovensku urobili triedenú linku, keď 

by sme mali byť výstavnou sieňou celého Slovenska, ale stalo sa to, že ministerstvo posunulo vyhlášku 

spracovávať komunálny odpad na rok 2024. Následne v roku 2024 dali na rok 2025, a od roku 2025 to dali 

na rok 2027. My svoju konkurenčnú výhodu čo sme mali pred všetkými, ostatné samosprávy, ktoré by sa 

pripojili by platili ďaleko viac ako by sme mali platiť my členovia Ekoveru. Hinkom má teraz existenčné 

problémy na to, aby dokázalo fungovať. Lebo musí vykazovať merateľné ukazovatele spracovávania 

komunálneho odpadu, kedy bola narátaná tá spotreba toho komunálu trojnásobne viac ako je teraz, lebo sa 

rátalo s tým, že prídu aj iné mestá a obce. Bola už pred dohoda zo Spišskou Novou Vsou, ktorá by tam vozila, 

s Prešovom. Tým pádom by bola linka plne vyťažená. My čo sme členovia Ekoveru by sme platili ďaleko 

menej ako platíme teraz, a tí noví, ktorí by prišli by platili oveľa viac ako my. Len bohužiaľ na Slovensku je 

tá smola, že sa menia pravidlá hry už počas vyhlásenej danej hry. Čiže z toho dôvodu vychádza aj teraz ten 

poplatok 108 eur, ale sa spracováva ten odpad a vyrába sa alternatívne tuhé palivo. Pri zakladaní daného 

projektu sa platilo 30 eur, teraz sa to otočilo, že Hinkom musí doplácať, aby zobrali to. 

Vďaka nám tu sme zatlačili na Hinkom, že ďalej nemôžme akceptovať tú sumu 108 eur. Tá cena sa mení od 

01.04.2025, že ide to dole. Ja som veľmi rád, že ide to dole a som veľmi rád, že Hinkom funguje, že máme 

my tam svoje percentá bohužiaľ drahšie oproti ostatným vinou toho, že ministerstvo zmenilo podmienky 

súťaže. Bohužiaľ teraz doplácame na to, že sme boli aktívny na to všetko. 

Ing. Kočišová - ja som sa už vyjadrila, vedeli sme že sú dlhy, ale nevedeli sme, že robia také problémy firme 

a vám. Z môjho miesta môžem povedať, že budem sa snažiť robiť všetko preto, aby sme ten dlh splatili. 

p. Biroščák – ja by som mal k tomu toľko, že úsporu môžeme hľadať aj v likvidácii odpadov. Sú veľké 

kontajnery, ktoré sa naplňujú rôznym stavebným materiálom, tí ktorí robia nejaké prestavby nech si 

objednajú kontajner a zaplatia z vlastného. Tieto kontajnery platí mesto, napr. Zahura a financie skade prídu? 

To treba takto riešiť. A v Margecanoch som počul že úspora energií, kolektory, že to usporili určité veci 

a financie zase mohli zošporiť na iné veci.  

Primátor mesta – ja to uzavriem. Povedať, že všetko preto spravím, aby som to zaplatil.. To je predsa jasné, 

však to je myslím si alfa a omega. Pri rozpočte zhruba 600 000 eur, ktorý máme, s ktorým hýbeme, si 

myslieť, že v rozpočte nájdem 80 000 eur, na to netreba ani ekonóma, na to netreba nikoho. 80 000 eur 

nenájdeš pri 600 000 eur bez toho, aby som zrušil celé mesto vrátane mestského úradu, športu, kultúry, 
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údržby, všetkého. 80 000 pri 600 000, každý kto si vie zrátať dva a dva vie, že toto je nereálne. Toto nie je 

spôsob, a týmto spôsobom nedokážeme ísť a šetriť z niečoho, čo nie je, keďže máte výdavky vyššie ako 

príjmy. Čiže asi takto by som to uzavrel. Ináč ako povedal pán starosta, ináč ako predajom ja si bohužiaľ pri 

všetkej vôli ja nevidím iný spôsob ako sa z tohto dostať. 

Ing. arch. Čurilla - ešte sme sa nebavili o tom, budeme sa baviť. 

 

Bola vyhlásená 13 minútová prestávka. 

 

O 18:47 hod. opustil s ospravedlnením rokovanie mestského zastupiteľstva poslanec pán Ján Baloga. 

 

Primátor mesta – otvoril rozpravu k tomuto bodu. 

Mgr. Dzurilová - podľa môjho názoru s čipovaním ešte počkajme pokiaľ nebudeme vážiť. 

Primátor mesta - nebudeme vážiť ak nebudeme čipovať. Čipovanie je prvý krok pred vážením. 

Mgr. Dzurilová - najprv by som vyrovnala dlh. 

Primátor mesta – dobre, ale tento bod je o čipovaní, to znamená, že keď nebude systém čipovania, nikdy 

nebude vážiaci systém, lebo vážiaci systém je založený na čipovaní. Nedá sa ísť opačným spôsobom. 

Ing. Mnichová – tieto obce oni čakajú, že sa zapojíme aj my, že môžeme spolu ísť všetci do toho. Keď 

Vlachy do toho nepôjdu tak im narušíme celý systém. 

Ing. arch. Čurilla – komisia odporúča ísť do toho. 

p. Šiška - otázkou je, či získame tým teraz v tom momente niečo okrem toho, že vyrobíme povedzme ďalšiu 

pohľadávku. Lebo momentálne máme dáta, ktoré spracováva pán Pikla. My tie dáta o frekvencii vývozoch 

máme, to isté získame teraz keď dáme na to čip. Lebo my nezistíme akú váhu vyvážame iba to, že vyvážame 

a ako často. Či nie je spôsob odložiť čipovanie k 1.1., splatiť dlh, autá už budú s váhami a nastúpiť do toho 

k 1.1. zo všetkým. 

Primátor mesta - ten proces čipovania trvá väčšinou zhruba pol roka v tom lepšom prípade, reálne trvá zhruba 

rok. Od roku 2027 bude váženie povinné, čiže tomu sa nevyhneme. Teraz ide o to, že ak to spravíme 

k 1.1.2027 nemáme absolútne šancu, ani priestor na to, aby sme to mohli realizovať, lebo to nebudeme ani 

vedieť. Samotné čipovanie nádob trvá týždne, ak nie mesiace. Tam už čas na to si myslím, že nie je. 

Ing. Mnichová – oni chcú vážiaci systém toho roku urobiť, aby sa na rok začalo aj vážiť. My čo sa týka 

koniev rodinných domov - tak toto bude fakt len evidencia, ale my máme aj podnikateľské subjekty. Stálo 

by za zamyslenie, že už oni by mali aspoň podľa váhy tie úhrady, lebo teraz platia takisto za konvu. 

V takomto prípade aj tí podnikatelia si uvedomia, že nebudú dávať každý týždeň tú konvu a dajú iba vtedy, 

keď ju bude treba vyviezť. 

p. Šiška - dovolím si oponovať, lebo ja sám som vykladal tú konvu a 3 vrecia so 4 žetónmi. Potom bolo 

obdobie, že som za pol roka nevyložil ani jednu. Možno aj pri tých čipoch by som šiel do toho – zložím tam 

ďalšie 3 vrecia a nech mi ich zvážia, lebo ja sa chcem k tomu prihlásiť, ja to chcem zaplatiť, ale keď sa 

zbavíme toho, že my to síce budeme vážiť, ale suma od toho závislá nebude pre občana tak potom sa minieme 

účinku. Lebo ja nie som ochotný platiť 50-60 eur za odpad keď ho separujem do posledného, pokiaľ niekto 

nebude, lebo veď ono sa to tak či tak spriemeruje. 

Ing. Mnichová - vy sa na to zle pozeráte, lebo momentálne vám to neprinesie nič. Treba sa zamyslieť nad 

tým, že my bez toho nemôžme ísť do ďalšieho kroku a sme súčasťou Ekoveru kde už obce idú do toho skoro 

všetci a keď Vlachy povedia, že nie, tak im urobíme problém, lebo nebudú môcť kúpiť tie vážiace systémy, 

načo ich budú kupovať keď nebudeme začipovaní. Máme najviac domácnosti s celého Ekoveru. 

Primátor mesta - teraz by to bolo lacnejšie preto, lebo by to bolo vo väčšom množstve, viac obcí. 

Ing. Mnichová – aj firma, ktorá to prezentovala povedala, pokiaľ sa zapoja všetky obce automaticky 

dostaneme sa na tú najnižšiu sumu 0,19 eur za jednu konvu – to je tá najnižšia suma. Ak nepôjdeme do toho 

automaticky všetky ostatné obce budú platiť 0,25 eur. Lebo oni automaticky rozpočítajú tie náklady na počet 

obyvateľov, ktorí sa zapájajú. 

p. Šiška – ja sa nebránim čipovanie, však je to môj sen, len teraz premýšľam nahlas či sa to oplatí teraz do 

toho ísť. 

Ing. Mnichová - keď nepôjdeme do toho urobíme problém Ekoveru. Keď by sme išli do toho, už na budúci 

rok môžeme rozmýšľať nad tým, že rodinné domy môžeme nechať tak, ale vážme podnikateľov, vážme 

odpad z cintorína, od bytoviek. Jednoznačne je to vec ktorej sa nevyhneme. Čipovanie bude trvať minimálne 

pol roka. Ešte je ten problém, že na plastovú konvu stojí čip cca. jedno euro, ale na kovovú konvu stojí tri 

eurá. Spočítali a zistili sme, že máme 600 plastových a 400 kovových koniev. Keby si ľudia kúpili plastové 

konvy viete koľko menej by sme mali ten vstupný poplatok? To je osveta medzi ľuďmi možno, ja neviem. 

Ing. Grega - osveta nebola spustená, nikto nám tieto informácie nedal, nikto nezačal tú osvetu. 
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Ing. Mnichová – ale veď toto je nové, to čipovanie nám boli prezentovať cca. pred 3 týždňami. Teraz vám 

to vysvetľujeme. Ani my sme o tom nevedeli aký systém to bude, áno vedeli sme, že budeme musieť do toho 

ísť. 

p. Biroščák - ja som rozprával Smižany už pred rokom to robili, tu som to prezentoval tieto veci, nebola chuť 

do toho ísť a teraz už bude povinnosť. 

Ing. Kočišová – nebude povinnosť, len váženie je povinnosť. 

Primátor mesta - ale váženie bež čipovania neexistuje. 

Ing. Mnichová - ale ty sa bez toho nepohneš, ty ten krok musíš urobiť.  

Ing. Kočišová - poďme sa ešte raz pobaviť o tých nákladov ako sme to mali na stavebnej komisii. 

Ing. Mnichová - mesačne 0,19 eur za konvu pri vysypovaní. 

Primátor mesta - jednorazovo je 4000 eur – to je vstupný náklad na čítačku, na čipy a na zaškolenie, potom 

je tam mesačne 0,19 eur pri zavedení. Niektoré obce sa vedia spojiť na kúpu tej čítačky a si ju požičať. 

Ing. Kočišová – koľko máme koniev? 

Primátor mesta – do 1000. 

Ing. Kočišová - to je ročný náklad 4500 eur ešte navyše? Lebo keď berieme, že 0,19 eur za konvu, 26 

vývozov, 5.000 eur ročne?  

Ing. Dzurila – 5 - 6000 eur ročne. 

Ing. Kočišová - zase sme pri tom, že sme chceli znižovať náklady na odpad a sme si ich navýšili. Ja tiež 

súhlasím s tým, že je to dobrá vec, ale sú to zase ďalšie náklady.  

Ing. Grega - zase neriešime komplexne odpady, riešime len zas čiastkovo niečo. Tento systém, ktorý tu 

máme nastavený mi nepríde efektívny. Čipy pomôžu k tomu, aby sme mohli ten systém zlepšiť, ale 

potrebujeme aj celkovo zmenu systému platenia za odpad a riešenie celkovo odpadové hospodárstvo vo 

Vlachoch. 

Primátor mesta - no veď toto je vlastne spôsob ako jednak zjednodušiť či už prácu zamestnanca, ktorý to 

momentálne eviduje prácne, druhá vec získame väčší prehľad a je to podmienka toho, aby sme mohli vôbec 

vážiť, čo budeme musieť.  

Ing. Grega - určite, ale možno narážam na to, že nikdy nevyšlo z mesta to, že ľudia nedávajte si poloprázdnu 

až prázdnu konvu každý druhý týždeň vonku pred dom. Nikdy nebolo povedané to, že pri bytovkách sú 4 

konvy, ktoré sú možno viac menej prázdne a sa tak či tak každý týždeň vyvážajú. 

Bc. Labaš – nejak motivovať ľudí. 

Ing. arch. Čurilla – osvetu. 

Primátor mesta - tak z mesta nevyšlo.. ja sa opýtam ináč, každý máte nejaký okrsok, robil si nejakú osvetu 

medzi ľuďmi ktorých máš? 

Ing. arch. Čurilla – áno vysvetľujem im. 

Primátor mesta – tak potom majú ľudia tie informácie. 

Ing. arch. Čurilla – ale nechodím od domu k domu. 

Primátor mesta – nie?  

Ing. Grega - mesto má myslím si jednoduchší komunikačný kanál ako poslanec, ktorý by mal chodiť od 

domu k domu. 

Primátor mesta – pani Mnichová mesto sa nijak neangažovalo v tom, aby dalo občanom vedieť, že 

nevynášajte prázdne, alebo poloprázdne konvy? 

Ing. Mnichová – máme letáky a plagáty Envipaku zverejnené ako máme separovať, šlo to do domácností. 

Logicky, že polovičku konvy, ale tak nehnevajte toto treba človeku povedať? 

Ing. Grega - no očividne treba. 

Ing. Kočišová - Hanka ty si sama vravela, že tak či tak platíme za tony. 

Ing. Mnichová - za manipuláciu každej jednej konvy platíme. 

Ing. arch. Čurilla - počuli sme pána starostu Margecany, robili osvetu, pracovali s tými ľuďmi s každým 

jedným dôchodcom sa pracovalo. Takže tu treba robiť niekedy aj s konkrétnymi občanmi asi. 

p. Šiška - jednoduchý návrh a podľa mňa aj efektívny -  stretnime sa k bodom čipov a k bodu rozpočet na 

samostatnom stretnutí, kde môže prísť s konkrétnymi návrhmi každý jeden z nás, vyriešime to a pri rozprave 

mestského zastupiteľstva budeme ako tak jednotní alebo ako tak uzrejmení čo ideme robiť, lebo dostali sme 

tu informácie za ktoré som vďačný, ale pripravený na to nie som úprimne. Možno teraz stratíme mesiac, tým 

že to presunieme, alebo odložíme a stretneme sa k tomu, možno to uzavrieme, alebo to poďme nejak tak 

spackať. Pýtam sa, možno to padne na úrodnú pôdu. 

Primátor mesta – je to na vás. 
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Ing. Grega - ja si myslím, že do čipovania pôjdeme tak či tak, a či pôjdeme dnes alebo pôjdeme o mesiac to 

je už jedno. Treba sa porozprávať o ďalších krokoch. Ja som za to, aby sme hlasovali a ďalšiu debatu vyvíjali 

nejakú iniciatívu na ďalšie kroky.  

Ing. Mnichová - k tým cenám – čítačka cena bez DPH 1190 eur, čip na kovovú konvu 3,05 eur, čip na 

plastovú konvu 1,00 eur. Uvažovali sme nad tým, že máme 600 ks plastových nádob. Tých 0,19 eur na každú 

konvu sa začína účtovať až vtedy keď nabehne systém.  

Ing. Grega – zrobme výzvu pre ľudí. 

Ing. Jánošík - rozprávame, že je to fantastická vec, chceme ísť do toho ušetríme, ale posuňme to na neskôr. 

Ceny idú hore, čítačka bude drahšia, všetko bude drahšie. Všetci sme sa zhodli, že je to dobrá vec, tak prečo 

potom to chceme posunúť na ďalšie zastupiteľstvo? 

Ing. Mnichová – keď nekúpia toho roku vážiace systémy, teraz ich má za 40-50 000 eur, akonáhle vyjde 

zákon bude nás to stáť 80 000 eur. Teraz má dobrú ponuku, chce silou mocou toho roku to kúpiť, lebo vie 

že na budúci rok bude to stáť raz toľko. 

Primátor mesta – lebo využijú to, že to budú musieť obce kúpiť. 

Ing. arch. Čurilla – ja za komisiu, komisia odporúča. Darinka sa len spýtala, že či by nebolo lepšie, nie že 

nie. Bolo by dobré dať hlasovať a uzavrieť tú debatu. 

p. Biroščák – však hľadať spôsob jak prísť ku financiám a jasné že hlasovať. 

Bc. Labaš – a informovať toho občana, nech si radšej kúpi tú plastovú konvu, že keď sa už bude čipovať, 

tak nech sa začipuje radšej plastová. 

Primátor mesta – ak dáme na občana tú ťarchu, že nech si on zaplatí 30 eur za konvu namiesto toho aby 

mesto dalo 2 eurá alebo 1 euro, tak to je úplne zlé. 

Ing. Grega – No tak potom opačne, dvihnime na dvojnásobok poplatok za odpady. 

Ing. Kočišová – Prečo ľuďom nanútiť konvu pre boha živého. 

Ing. Grega – ale to som len tresol, že to je jeden bod kde vieme ušetriť 800 eur. 

Primátor mesta – ale ľudí zaťažiť zhruba 20 tisíc eurami. 

Ing. arch. Čurilla - Môže mesto povedať, že ideme do čipovania a vyzvať ľudí, aby si kúpili nové konvy, 

pretože keď si začipujú a dať im to zaplatiť ten čip keď budú musieť ako dať na inú konvu tak si to zaplatia. 

No tak by si videl či by to neurobili. 

Ing. Grega – lebo ja napríklad mám kovovú konvu a keď viem, že na kovovú konvu bude stáť čip viac, ja 

som už dávno rovnako rozmýšľal že kúpim plastovú konvu a teraz mám o dôvod viac. A to nie je položka 

pre je jedného človeka. 

Ing. arch. Čurilla – potom sa budeme o tom baviť. 

Primátor mesta – uzavrel rozpravu k tomuto bodu. 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 9. Systém čipovania zberných 

nádob: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje a ukladá (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška, Ing. Svetlana Kočišová,                 

Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Ján Baloga - neprítomný 

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 345/IX/2025 bolo schválené.  

 



26 

 

K bodu č. 10. Pristúpenie k Zmluve č. 45/20216 o spolupráci na úseku školstva v prenesených a 

originálnych kompetenciách  

 

Primátor mesta – materiály vám boli rozdané na začiatku zastupiteľstva, nakoľko to bolo dohodnuté pred 

pár dňami zo školským úradom, otváram rozpravu. 

Ing. arch. Čurilla – už bolo niečo povedané na dnešnej komisii, chcem vedieť prínos toho čo odo toho 

očakávate. 

Mgr. Dzurillová riaditeľka MŠ – od kedy pracujem v MŠ od roku 2018 neevidujeme zo strany školského 

úradu Margecany žiadnu aktivitu, neposkytujú nám žiadnu aktivitu čo sa týka detí aj keď niekedy v roku 

2014 – 2015 bola tam nejaká aktivita – pozývali nás na nejaké súťaže, ale čo sa týka cestovania do Margecian 

sú tam veľmi zlé spoje. My ako materská škola máme cez regionálny úrad školskej správy metodičku, ktorá 

sa nám venuje, poskytuje nám informácie na koho sa obrátiť. To isté robí aj tento školský úrad, že on 

preposiela tie informácie, ktoré mne tá metodička pošle a ja si tie informácie vyhľadávam tiež na MINEDU. 

To je celá činnosť školského úradu. Naopak školský úrad v Smižanoch nám poskytuje aktuálne plánované 

podujatia. Sú tam aj také, ktoré mňa zaujali, žeby sme sa vedeli zapojiť - vedomostný test o olympizme, 

špivanka, malý recitátor, olympijské dni detí materských škôl. Ďalej sú tam metodické dni pre materské 

školy, poskytujú poradenstvo pre vedúcich zamestnancov, vedúcich zamestnancov školskej jedálne, 

pracovné porady riaditeľov. Preto sa mi to zdá prínosné, vieme sa lepšie zúčastniť aj s deťmi, máme lepšie 

spoje. 

Primátor mesta – doplním pani riaditeľku – materská škola nebola doteraz pod školským úradom, nebol 

záujem v minulosti, alebo neprišlo nejak k dohode. Teraz aj pani riaditeľka prišla s touto iniciatívou, lebo je 

to naozaj pre škôlku výhodné v tom, že je metodicky odborne usmerňovaná, nemusí sledovať všetky zmeny 

v zákonoch, čokoľvek potrebujú poradiť školský úrad je nápomocný popri všetkých tých aktivitách. Má to 

asi 99 % výhod. 

Mgr. Dzurillová riaditeľka MŠ – keďže komunikujem s pani riaditeľkou z Bystran, ona je v tom školskom 

úrade, a takto zisťujem cez ňu čo bolo na porade, lebo náš školský úrad Margecany nám neposkytuje vlastne 

nič okrem toho čo mi pošle metodička. 

Mgr. Dzurilová – poplatok 3,5 eur na dieťa to je za čo? 

Ing. Dzurila – vlastne doteraz to fungovalo tak, že základné školy sa rátali do školského úradu. Na počet 

žiakov dostal školský úrad peniaze na svoje fungovanie. Materské školy nakoľko boli financované 

z originálnych kompetencií, tak na ne školský úrad nedostal nič. Preto doteraz škôlky nikto ani neriešil. 

Zmena nastala teraz 1.1.2025, keď už aj časť škôlky prešla na normatívne financovanie. Školský úrad 

dostane aj na škôlku peniaze, ale iba na predškolákov. Smižany združujú 18 – 20 škôlok, ktoré doteraz 

fungovali bez poplatku, robia školenia, robia rôzne aktivity, preto ten poplatok 3,5 eur – zahŕňa ich aktivity 

plus fungovanie. Školský úrad Smižany funguje z toho čo má – základné školy, čiže oni na svoju činnosť, 

zamestnancov dostávajú peniaze, ale na všetky aktivity, ktoré robia pre deti, na to sa musia obce spojiť.  

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 10 Pristúpenie k Zmluve č. 45/20216 

o spolupráci na úseku školstva v prenesených a originálnych kompetenciách : Mestské zastupiteľstvo v 

Spišských Vlachoch schvaľuje a ukladá (uzn. v prílohe) 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška, Ing. Svetlana Kočišová,                 

Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Ján Baloga - neprítomný 
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Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 346/IX/2025 bolo schválené.  

 

Ing. Dzurila - to, že ste schválili zmluvu neznamená, že automaticky tam vstupujeme, všetky obce, ktoré sú 

tam musia naše členstvo schváliť. 

 

K bodu č. 11. Rozpočtové opatrenie č. 5 

 

Primátor mesta – materiál vám bol zaslaný, na finančnej komisii to bolo,  otváram rozpravu. 

p. Šiška – tento bod berie zastupiteľstvo na vedomie. 

Ing. Dzurila - tým, že sa tam robia presuny medzi jednotlivými položkami, niektoré boli schválené v rozpočte 

v rámci skupiny, plus sú tam nejaké pohyby v transferoch o ktorých mestské zastupiteľstvo nerozhoduje, 

štátom určené finančné prostriedky sa používajú na daný účel. Táto zmena bola urobená, aby bol rozpočet 

najpresnejšie a najvernejšie zostavený. 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 10 Zmena rozpočtu za rok 2024 

rozpočtovým opatrením č. 5 : Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch berie na vedomie (uzn. v 

prílohe) 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška, Ing. Svetlana Kočišová,                  

Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Ján Baloga - neprítomný 

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 347/IX/2025 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 12 Návrh finančného a programového rozpočtu mesta na roky 2025-2027 a stanovisko 

hlavného kontrolóra k návrhu rozpočtu na roky 2025-2027 

 

Mgr. Šefčíková HKM  – v tomto rozpočte som kontrolovala  jednak zákonnosť jeho zostavenia, príp. aj 

ďalšie náležitosti, ktoré rozpočet musí v zmysle zákona o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy 

spĺňať. Nebudem detailne opisovať čo v tom rozpočte je, verím, že ste si ho detailným spôsobom 

naštudovali. Z môjho pohľadu je rozpočet zostavený v súlade so zákonom, čiže z toho hľadiska ho aj 

odporúčam schváliť. Samozrejme je už potom na vás čo presne a v akom rozsahu - jednotlivé položky 

výdavky, lebo príjmy sú dané. Drobná chybička, s Michalom sme to odkonzultovali rok 2026 – 2027 pri 

materskej škôlke nedopatrením je tam chyba, dá sa to odstrániť, nie je potrebné ani prijímať nejaké 

uznesenie, pretože matematicky to sedí správne, len je tam chyba v číslach. Ak máte nejaké otázky 

k stanovisku, alebo k iným veciam súvisiacim s rozpočtom tak nech sa páči. 

Primátor mesta – ďakujem pekne, nech sa páči. 
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Mgr. Šefčíková HKM - kontrolovala som splnenie zákonných náležitostí, ktoré rozpočet musí mať, k tomu 

nemám čo. Vychádza tam schodok v bežnom rozpočte, ale teda je to dané tým, že sú doňho zapojené ešte 

prostriedky z minulých rokov, čiže je to povolený schodok. Tým pádom je to v poriadku, aj keď musím 

povedať, že v minulosti sme to nemali. 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 12. Návrh finančného a 

programového rozpočtu mesta na roky 2025-2027 a stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu 

rozpočtu na roky 2025-2027: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch berie na vedomie (uzn. v 

prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška, Ing. Svetlana Kočišová,         

Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Ján Baloga - neprítomný 

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 348/IX/2025 bolo schválené.  

 

Primátor mesta -  môžeme prejsť k samotnému návrhu rozpočtu na roky 2025 – 2027, nech sa páči otváram 

rozpravu. 

p. Šiška – komisia dnes k tomu rozpočtu zasadala, uznesenie sme neprijali, nakoľko sme sa zhodli na tom, 

že je potrebné niektoré položky prerokovať na mestskom zastupiteľstve a prejsť si rozpočet aj na mestskom 

zastupiteľstve. 

Primátor mesta – to, že je to ešte potrebné prejsť na zastupiteľstve je to v poriadku, ale komisia by nejaké 

uznesenie mala prijať. Veď na to sú tam tí členovia. Neznamená, že keď komisia prijme uznesenie, že prijať 

rozpočet, že zastupiteľstvo ho automaticky prijme a takisto vice versa (opačne), ale si myslím, že nejaké 

uznesenie by mohlo prísť aspoň tí, ktorí tam sú by mali byť kompetentní na to, aby to posúdili  a aspoň takú 

„barličku“ alebo niečo podobné by bolo fajn keby z komisie vyšlo. Lebo nemať žiadne uznesenie a povedať, 

že na zastupiteľstve aj to je možnosť, ale myslím si, že uznesenie, bolo to aj v programe komisie, myslím si, 

že uznesenie by malo byť. 

p. Šiška – ok, ale na veľa otázok nám Michal nevie odpovedať, tak budeme sa pýtať tu. Ale ja neschválim, 

alebo neodporúčam schváliť niečo o čom nemám relevantné informácie. 

Primátor mesta - a keď vám nevedel odpovedať na komisii, bude vám vedieť odpovedať na zastupiteľstve? 

Alebo na čo nevedel odpovedať? 

p. Šiška - dúfam, že nám bude vedieť odpovedať niekto iný. 

Primátor mesta – tak nech sa páči. 

p. Šiška - poďme hľadať tých 80.000 eur aj keď nie celé, to si myslím, že nemáme šancu, v tom má primátor 

pravdu, ale aspoň polovicu by sme nájsť mohli. 

Mgr. Šefčíková HKM - idealistický predpoklad by som povedala. 

Ing. Kočišová - bavili sme sa o nájomnom za automobily – Octavia, Dokker a Duster, stále platíme 7500 

eur, pritom automobily sú už splatené. 

Mgr. Šefčíková HKM - bola som po komisii za pánom primátorom a na to som sa pýtala, pretože ma napadlo 

že ak táto téma nie je nejakým spôsobom riešená, tak ja už urobím kontrolu, lebo si to asi žiada situácia, ale 
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bola som informovaná, že vec je v štádiu riešenia a mohli by sme do budúcna nastaviť tieto zmluvy lepším 

spôsobom. 

Ing. Kočišová – takže sa začala ešte len teraz riešiť. 

Primátor mesta – nie, začalo sa to riešiť už dávno, ale nebolo možné to riešiť za chodu, resp. v tom procese, 

ktorý už bol. Po druhé za Octaviu neplatíme žiadny nájom. 

Ing. Kočišová - ale je to tam napísané. 

Primátor mesta - lebo to je kolónka v rozpočte. 

Ing. Dzurila - doteraz sme tam platili euro. 

Primátor mesta - euro považujem za to, že „neplatíme“. Druhá vec ako povedala pani kontrolórka, rozprával 

som s pánom Sajdákom, sadneme si spolu v piatok, máme už riešenie ako to spraviť a minulý rok tie nájmy 

za autá, ktoré už boli po splatnosti, alebo bola uhradené celková suma vozidla už neboli zaplatené, resp. boli 

ale bolo to potom refundované. 

Ing. Kočišová - tak boli alebo neboli? Teraz neviem, boli zaplatené za tie autá a nemuseli byť? 

Primátor mesta – boli refundované. 

Ing. Kočišová - a toho roku sa zaplatí tých 7500 eur? 

Primátor mesta - nie, zaplatí sa za tie vozidlá, ktoré ešte stále sú v lízingu. 

Ing. Kočišová - takže tých 8500 eur – ten Locus a neviem čo tam ešte je. 

Primátor mesta - valník a Locust - samozrejme musíme platiť dokiaľ ich nevyplatíme. 

Ing. Kočišová - a za tieto dva? Tu by sme mohli ušetriť 7500 eur, už by sme mali nejaké peniaze. 

Primátor mesta - po rokovaní v piatok budeme mať viac informácií, ja bohužiaľ nemôžem za to ako boli 

tieto zmluvy uzavreté. Zjavne obrovsky nevýhodné pre mesto už len tým, že podľa tejto zmluvy by sme mali 

platiť neurčito, možno 10 rokov, pokiaľ by tie autá chodili dovtedy by sme platili. Tým pádom sa mohlo stať 

to, že by Dacia Duster stála mesto 35 000, Dokker 30 000 a podobne.  

Ing. Kočišová - no veď jednoznačne. 

Primátor mesta - už minulý rok sa nám podarilo niečo čiastočne zastaviť a teraz dúfam, že to dotiahneme do 

konca. 

Ing. Kočišová – ďalej sme sa bavili o platoch, viem, že je to taká citlivá téma, ale sú tu niektoré platy, ktoré 

sa nám zdajú trošku nadhodnotené, alebo aspoň čo sme videli aká je skladba tých platov, tak sa nám to zdá 

privysoké. Či by sme sa mali baviť o tých platoch tu na zastupiteľstve, alebo potom radšej... 

Primátor mesta - poprosím konkrétne keď si s tým začala. 

Ing. Kočišová - no napríklad pri športe – plat správca. 

Primátor mesta - strana? 

p. Šiška - 20 z 34. 

Primátor mesta – počúvam. 

Ing. Kočišová - chcela som sa opýtať – tí ľudia, oni dostávajú osobné príplatky? Všetci na úrade dostávajú 

osobné príplatky? 

Primátor mesta – dobre stopnem to v tomto bode. 

Ing. Kočišová - no takže to som nevedela. 

Mgr. Šefčíková HKM - nie je priestor na takúto debatu. 

Primátor mesta - no nie, lebo personálna, mzdová agenda mestského úradu spadá pod vedenie mestského 

úradu. 

Ing. Kočišová - ale môžeme sa o tom baviť, ale možno nie na verejnom zastupiteľstve. Prečo by sme sa ako 

poslanci nemohli informovať o tom, my to ďalej aj tak nemôžeme povedať. Môžeme urobiť zasadnutie 

neverejné na chvíľu, vylúčiť verejnosť a môžeme sa o tom baviť, je to tak. 

Primátor mesta - pani kontrolórka, môžete sa prosím k tomu vyjadriť, lebo podľa mňa čo sa týka personálnej 

a mzdovej politiky zastupiteľstvo o tom nerozhoduje. 

Ing. Kočišová - lenže my chceme hľadať 80.000 eur. 

Ing. Grega – o rozpočte rozhodujeme. 

Primátor mesta  - o rozpočte áno. 

Ing. Grega - časť rozpočtu sú aj mzdy o ktorých sa chceme baviť. 
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Primátor mesta -  a tu ich máte napísane v rozpočte 

Ing. Grega - My sa chceme o nich baviť hlbšie nie tak že tam je to napísané. 

Primátor mesta – čo to znamená? 

Mgr. Šefčíková HKM - ja len na jednu vec upozorním – tie mzdy vychádzajú predpokladám zo súm, ktoré 

sú už zmluvne zo zamestnancami dohodnuté. Každý má pracovnú zmluvu, v zmysle ktorej má nastavený 

nejaký plat. 

Ing. Grega – každá pracovná zmluva sa dá dodatkovať.  

Mgr. Šefčíková HKM - dobre, ale ten zamestnanec nemusí s tým súhlasiť.  

p. Šiška - tu je otázka toho osobného ohodnotenia, alebo tej zložky mzdy. 

Mgr. Šefčíková HKM - ja rozumiem k čomu smerujete. 

p. Šiška - lebo ja som zamestnancovi povinný dať tarifný plat, ktorý má podpísaný zmluvou a osobné 

ohodnotenie je viac menej tá pohyblivá časť, ktorú môže a nemusí mať. 

Mgr. Šefčíková HKM - nie, nie je to tak úplne, lebo raz keď má nejaký osobný príplatok zamestnanec 

priznaný, tak bezdôvodne mu nemôže byť znížený. Sú na to celkom prísne kritéria, rieši sa to aj 

prostredníctvom súhlasu odborov, čiže mesto nemá už pri priznaných osobných príplatkoch možnosť ich 

teraz znižovať. Samozrejme, že finančná situácia mesta je dôvod na to, aby sa o tom uvažovalo, zároveň 

však platí, že na priznaný príplatok  má zamestnanec nárok. 

Primátor mesta - väčšina si to mýli, že osobný príplatok nie je nárokovateľný, áno, nie je, ale ak je raz 

priznaný, tak je tým pádom každý mesiac nárokovateľný. Odobrať ho, alebo znížiť – na to musí byť veľmi 

vážny dôvod, ináč čelíme trestnému oznámeniu. 

p. Šiška – ok, ja ešte či v tejto položke nie sú účtované aj odmeny. 

Primátor mesta – nie. 

p. Šiška - lebo odmena ako taká nie je nárokovateľná. 

Primátor mesta - odmena to vieme všetci, že nie je. 

Ing. Kočišová - keď si otvoríme zmenu rozpočtu č. 5 a spočítame si plat správca tak nám tam vyjde suma – 

tarifný plat správca, osobný príplatok správca, príplatky v nedeľu správca a odmeny správca.  

Mgr. Šefčíková HKM – správca musí aj v nedeľu pracovať? Lebo to sú 100 % príplatky. 

p. Šiška - ale je tam príplatok 1464 eur za nedele. 

Ing. Kočišová – vychádza nám to  21.525 eur. 

Primátor mesta - ročne. 

Ing. Kočišová - áno, ale je v tom aj odmena správca 5.200 eur. 

Ing. Dzurila – a teraz sa pozrieme do čerpania za rok 2024 a čerpanie tam je 18 255 eur. To čo je v rozpočte, 

nie je aj čerpanie. 

Ing. Kočišová - dobre možno, ale stále tu nie je o 5.500 eur nižšia tá cena – tých 18 255 eur. Hovorím o tých 

odmenách, ktoré ste vraveli, že nie je tu v tých platoch. 

Ing. Grega – v zmene rozpočtu je to v položke odmeny, ale v novom rozpočte tá suma ako keby sme spočítali 

tu tarifu plus odmena je ten istý ako je mzda. 

Ing. Dzurila - nie nie, to je konečná suma, nie plus ešte ďalšia. 

Ing. Kočišová - aká konečná suma? 

Ing. Dzurila - že tam nie je ešte  plus 1.400 eur. 

p. Šiška - no tu nie, ale ak vznikne nárok, tak tam bude. 

Ing. Dzurila - to sa tu aj s touto sumou počíta. 

Ing. Kočišová - ale vy ste vraveli, že v rozpočte v tarifnom plate nie sú zahrnuté odmeny a podľa nás sú. 

Ing. Dzurila - za prácu v nedeľu nie je odmena. 

Ing. Kočišová - nie, ja beriem tie odmeny ktoré sú v zmene 5.199 eur.  

Mgr. Šefčíková HKM - pani poslankyňa hovorí o tom, že keď zráta čo je v zmene, tak jej vyjde to čo je 

v novom rozpočte. Michal ak si zrátal tarifný plat a osobný príplatok vyjde to menej ako 20 000 eur, čiže 

vychádza tam z toho, že musí tam byť tým pádom aj nejaká odmena. 

Ing. Dzurila - je tam navýšený tarifný plat, pretože. 

Mgr. Šefčíková HKM - tarifné platy sa nenavyšovali. 
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Ing. Dzurila - akože nie. A keď má zamestnanec odrobených viac rokov. 

Mgr. Šefčíková HKM -  v priebehu jedného roku nemáš taký nárast, aby to bolo niekoľko tisíc. Lebo 

medziročne sa môže tarifa o niekoľko percent zvýšiť do inej platovej triedy, ale nie o toľko. 

Ing. Dzurila - nie o toľko, je tam aj niečo navyše, ale nie je to určite tak ako sa hovorí. Ja momentálne neviem 

aká je tam suma, keďže mám to v jednej sume tak ako vy. 

Ing. Kočišová - ale v zmene rozpočtu je to rozdelené na jednotlivé položky tie platy, a už tam vidíme aj tie 

odmeny, alebo osobné príplatky. Tak my tu nemáme na zaplatenie odpadu a ľudia si tu prečítajú, že osobné 

príplatky jedného človeka sú do roka cca 5.000 eur alebo 7.000 eur. 

Primátor mesta – máte tam v rozpočte 20 057 tarifný plat 

Ing. Grega – takže sa niekomu dvíhal plat o 11 000? V minulom bolo 9 000. 

Mgr. Šefčíková HKM – samozrejme to nie je len tarifný plat 

Ing. Grega – alebo berieme ďalšieho človeka? 

Primátor mesta – nie, nikoho neberieme. Ani nikomu nebol dvíhaný plat, nikto si neprilepšil 

Ing. Dzurila - plat sa skladá – tarifný, odmena, nadčasy, osobné atď. Všetko dávam do jedného až následne 

počas roka vyplynie, na konci roka sa to upraví podľa toho ako to bolo rozdelené – koľko bolo tarifný, 

osobný, koľko bolo práca za víkendy atď. 

Ing. Kočišová – a tie odmeny? 

Ing. Dzurila - odmeny sú tam počítané iba vtedy ak tam sú. 

Ing. Kočišová - takže tam sú. 

Ing. Dzurila - momentálne je tam napočítaných 800 eur na to čo deklaroval štát, že bude dávať zamestnancom 

jednorázovo. 

Mgr. Šefčíková HKM - to z kolektívnej zmluvy vyššieho stupňa vyplýva. 

Ing. Dzurila - takže keď vezmeme minuloročný plat pripočítame k tomu 800 eur dáme tam postup do vyššej 

platovej triedy atď.  

Mgr. Šefčíková HKM - aký postup, veď Michal ani ty to nevieš.  

Ing. Dzurila - no ja to tiež neviem, počítam s takými číslami aké dostanem. 

p. Šiška – v komisii sa môžem pýtať, Michal mi na to nedokáže odpovedať. Aký výstup potom z tej komisie 

máme dať? 

Ing. Dzurila - ku platom sa ja vyjadrovať nemôžem. 

p. Šiška - ja to rešpektujem. 

Ing. Dzurila - takže keď sa vrátime naspäť k rozpočtu a pozrieme, že minulého roku tam bolo plnenie cca. 

18 000 eur, tak suma na 20 000 eur nie je až taký problém. Pripočítajte k tomu 800 eur, je tam nejaká rezerva, 

ktorá môže, nemusí počas roka. Keď nebude na konci roka sa to upraví smerom dole, tak ako sme to 

upravovali minulý rok, išlo to dole, videli ste to pri všetkých platoch pri každom jednom oddelení, každá 

jedna položka pri plate šla dole. 

Primátor mesta - ráta sa tam s rezervou, pretože doposiaľ ani jeden zamestnanec nemal upravovaný plat čo 

si myslím, že nikto z vás by na také podmienky nepristúpil. 

Ing. Grega - štát dvíha platy štátnym zamestnancom. 

Mgr. Šefčíková HKM – je rozdiel štátna správa a verejná správa. 

Ing. Grega – tak nech sa ľudia zamestnajú vo verejnej správe. 

Primátor mesta – takže podľa Teba, ak mám šikovného človeka a mám mu po dvoch rokoch od nástupu 

dvihnúť plat o 30 eur, tak mu mám namiesto toho radšej povedať choď a zamestnaj sa niekde inde? Ty si 

riadil alebo zamestnával niekedy ľudí? 

Ing. Grega – keď na to firma nemá tak nech nedvíha platy. A keď sa dá prepúšťať, tak sa tiež dá prepúšťať. 

p. Šiška - my sme počítali - keď si pozrieš položku správa a údržba mesta, je tam zamestnaných 10 ľudí, celá 

položka je priemerný plat zamestnanca 13 000 eur ročne. Tu je tá istá položka, taký istý zamestnanec rozdiel 

6000 eur ročne čo je zhodou okolností výška odmeny za minulý rok z poslednej zmeny rozpočtu. 

Primátor mesta – že by bola  6000 eur odmena o tom by som musel niečo vedieť. 

Mgr. Šefčíková HKM - tak má podstatne vyšší plat ako ostatní na údržbe. 

Ing. Kočišová - a prečo? 
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Primátor mesta – na základe požiadavky dal hlasovať o udelenie slova PaedDr. Satmáryovej. 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška, Ing. Svetlana Kočišová,                  

Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Ján Baloga - neprítomný 

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1 

 

PaedDr. Satmáryová – tabuľkové platy pokiaľ ste ich páni poslanci nevideli sú veľmi nízke. Jediná možnosť 

ako dať priemernú mzdu je osobné hodnotenie a odmeny. Nehovorím teraz o správcovi, lebo s vami 

súhlasím. Ale niektorí zamestnanci, veď viem, nebudem menovať, tu majú nízke platy. A jediným spôsobom 

ako im dať adekvátnu mzdu, je dať im osobný príplatok. 

Primátor mesta – to, že je tu napísané, že správca, neznamená, že robí len správcu. Aj kolegyne na úrade 

majú činnosti mimo ich náplne práce, robia ešte aj inú prácu, nielen tú čo majú vo svojej náplni. Niekto má 

aj možno 50% náplne práce viac ako je len jeho agenda a bez toho aby mu bol navýšený plat.  

Ing. Jánošík - sa chcem spýtať, dnes sme schválili predaj pozemkov za cca sumu 8700 eur, 80 000 eur máme 

sekeru, čiže 10 % už máme. V rozpočte je 443 000 eur za predaj pozemkov – či to je tá IBV? IBV treba 

riešiť čím skôr, to nás môže zachrániť.  

JUDr. Tkáčová - my by sme to mali veľmi radi vyriešené, len nedá sa niekoho dotiahnuť aby tie veci riešil. 

Už sme rozmýšľali, že nájdeme niekoho - prostredníka medzi dotyčným pánom a nami, ktorý bude v tejto 

veci konať. 

Primátor mesta - on si to chce celé preštudovať prečo to skončilo v roku 2020, za akých podmienok to bolo 

vtedy dohodnuté, chce to vidieť, chce si to porovnať atď. Ešte raz poviem, je obrovská škoda, že to vtedy 

zlyhalo, už to mohlo byť uzavreté, dokonca by ešte mestu zaplatil, momentálne po toľkých rokoch budeme 

my radi, keď budeme platiť čo najmenej. 

Ing. Jánošík - treba mu navrhnúť tie isté podmienky, treba to skúsiť. 

Ing. arch. Čurilla – on potreboval len čas - mesto Vlachy na to, aby si odsúhlasil, aby v podstate sa mohol 

rozvíjať. Vtedy sme boli ochotní neviem čo a mal by on na to prihliadať, keďže sa tu podniká a bude 

hocikedy možno niekedy od nás niečo potrebovať. 

JUDr. Tkáčová - momentálne potrebujeme my od neho. 

Primátor mesta - on už predtým so všetkým súhlasil. 

JUDr. Tkáčová - my sme nadviazali na predchádzajúcu komunikáciu ktorá bola, ale ťahá sa to celkom dosť 

dlho. 

Mgr. Dzurilová - strana 20 – rekreačné a športové služby 99 954 eur – čo zahŕňa? 

Ing. Dzurila - plat, dotácie, energie vrátane vleku plus poistka za cyklochodník a bežný materiál na údržbu. 

Ing. Jánošík - keď si spomenul vlek, už bolo refundované za energie? 

Ing. Dzurila - áno, to čo bolo vyfakturované, bolo aj zaplatené. 

Bc. Labaš - poistka za cyklochodník je koľko? 

Ing. Dzurila - 1057 eur. 

Mgr. Dzurilová - koľko rokov budeme platiť za cyklochodník a prečo? 

Ing. Dzurila – kým trvá projekt, musíme je to podmienka zmluvy. 

Ing. Jánošík - lyžiarsky svah je za jedno euro prenajatý či ako? Či tam by nebola rezerva. 

Primátor mesta - tak ako ste to schválili. 

Ing. Jánošík - máme nejaké pozemky v nájme, možno by tam trebalo poriešiť. 
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Ing. Kočišová - bavili sme sa o tom na stavebnej komisii, ja som tiež povedala, že už možno nastal čas trošku 

prehodnotiť tú sumu jedno euro. 

p. Šiška - hlavne za predpokladu, že pri podpise zmluvy budú Vlašania zvýhodňovaní a momentálne to tak 

nie je. Je rovnaká cena pre všetkých a ok nám tú službu robí, to chápeme všetci sme myslím radi za to, ale 

ten prísľub toho čo bol na začiatku sa vytratil. Pokiaľ je tu už len komerčná záležitosť, tak za komerčne. 

Primátor mesta - komerčne to bolo vždy, veď nič Ti nebráni ísť sa opýtať, že prečo už nie je to čo bolo, lebo 

na začiatku to bolo – Vlašania mali zdarma, to si pamätám aj ja, teraz či majú neviem. 

p. Šiška - nemajú. 

Ing. Jánošík – zvyšovali sme nájmy za traktorku, za kultúrak, treba pozrieť aj pozemky. Aj to je možnosť, 

chceme prísť ku peniazom a utekajú nám niekde inde. Teraz nemyslím hneď vlek. 

Primátor mesta - kde je tá hranica medzi tým, že zarobiť na prenájme pozemkov pre toho čo prevádzkuje 

vlek, a tým že sa zbalí a odíde a nebudeme mať ani vlek kvôli pár eurám, ktoré by sme dostali. 

Mgr. Šefčíková HKM - až pri jednaní sa dá zistiť tá hranica. 

Ing. arch. Čurilla - si štatutár, tak ty by si mal s ním komunikovať a nám to potom prezentovať čo bolo 

odkomunikované. 

Ing. Kočišová – všetci môžeme, nemusí len on 

Ing. arch. Čurilla - Tu ide o to, že on tvrdí, že investoval do nášho majetku, ok, ja som povedal jasné, daj to 

na papier, koľko, chceme vidieť tú hodnotu čo sa do toho investovalo a potom sa budeme baviť ďalej, že či 

ešte máme pocit že by ešte dačo malo ísť alebo to stačí. 

Primátor mesta - ty tak často vieš odhadnúť náklady na čokoľvek, tak verím, že máš predstavu koľko tam 

investoval do tej chaty. 

Ing. Jánošík – uviedol som to ako príklad, nechcem aby sme sa tu hádali. treba s ním rokovať a hľadať 

spôsoby. 

Mgr. Šefčíková HKM – ja sa musím ešte zastaviť pri dotáciách, v zmysle VZN aj v zmysle zákona sa 

dotáciami nemá zvyšovať dlh mesta. Sme v situácii keď mesto má finančnú sumu, ktorá je v rozpočte 

alokovaná na dotácie – je to vlastne maximum v zmysle VZN. Minulý rok išlo finančných prostriedkov 

menej, máme tu teraz nárast. Mám za to, že možno aj nad tým sa treba zamyslieť.  

Ing. Dzurila – časť, ktorá má ísť klubom je podľa VZN 34 000 eur. Dá sa tam samozrejme aj ponížiť. 

Mgr. Šefčíková HKM - Michal, hovorím tu o tom, že šetriť a nie čo dať. Splácať dlh nie je, že presunieme 

z jednej časti kde sa zvýšilo na druhé, aby sme podporili niekoho. 

Ing. Dzurila - nie presunúť, zobrať. Keď chce byť zachovaný aj šport, tak zobrať nie všetko ale z tej časti 

ktorú by sme nepoužili a dať to. 

Mgr. Šefčíková HKM – a čo tak poslať Ekoveru. 

Ing. Kočišová – ja by som to tiež urobila. 

PaeDr. Čurillová - ja by som chcela vystúpiť, mala som pripomienku k rozprave k rozpočtu za OZ Galmus, 

teraz sa bavíte o tom. 

Primátor mesta – nech sa páči. 

PaeDr. Čurillová - ja mám čo sa týka OZ Galmus pripomienku k tomu, tak ako už bolo vystúpené, že na 

šport je plánovaných 34 000 eur. Všetci hovoríme, že dlhujeme všade peniaze, myslím si, že treba v každej 

položke skrátiť a hlavne aj v kultúre treba skrátiť. 

Ing. Grega - v kultúre sa skrátilo o tretinu. 

Primátor mesta – o dve tretiny za dva roky 

PaeDr. Čurillová - rovnakým dielom, lebo tak ako kultúra prispieva k povýšeniu a vzdelanosti ľudstva, tak 

aj šport prispieva k fyzickej zdatnosti ľudí, takže rovnakým dielom by som poprosila, aby ste zvažovali. Keď 

sa nedá, tak nech sa nedá potom nikomu, a keď sa dá, tak dajte každému nejakou čiastkou. 

Ing. Grega – minulého roku bolo na kultúrne akcie vyčlenených cca. 15 000 eur. Teraz je na to vyčlenených 

10 000 eur. Ak je na šport vyčlenených 32 000 eur a skrátime to o jednu tretinu, tak stiahneme ďalších 10 000 

eur na šport. Tak máme stiahnuť ďalších 10 000 eur zo športu a dať ho na kultúru? 

PaeDr. Čurillová - ja nehovorím, že pre kultúru. Aby ste to stiahli tak, aby ste si mohli vyrovnávať pomaly 

dlhy, ale to treba vysvetliť tým ľuďom. 
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p. Šiška – výročie jubilantom, myslím si, že každý je za to, aby to výročie bolo, aby si mesto spomenulo 

a stretlo sa s nimi, ale či to je potrebné v takej miere v akej sa to robí. Či to nemá prebehnúť možno v galérii, 

poďakovaním, potrasením rukou, zápisom do kroniky a podarovaním fľaše vína, lebo ono to nie sú veľké 

výdavky, ale keď nakumulujeme všetky výdavky, ktoré tam sú  - rôzne akcie tak sa dostaneme k sume, ktorá 

je vo výsledku vysoká. 

Mgr. Bogačevič Ilečková - strašne nízka a ty to vieš. 

Primátor mesta - keby to boli akcie za 1500 – 2000 eur tak za 15 000 nespravíme nič, takže to nemôže byť. 

Sú akcie, ktoré sú za pár eur, niektoré sú za viac, za pár sto eur, drvivá väčšina je pokrytá buď sponzorsky, 

alebo či už tombola, alebo podobne. Zháňame a snažíme sa ušetriť kde sa dá, už bolo aj tak, že naši 

zamestnanci piekli vlastnoručne z polotovarov občerstvenie len aby sme nemuseli zaplatiť niekoľko sto eur, 

ale stálo nás to pár desiatok eur.. Ja neviem, čo si predstavujete, kde ešte z čoho zobrať? Kultúra bola 30 000 

eur v roku 2022, 15 000 eur v roku 2024, teraz je 10 000 eur. Má niekto z vás predstavu čo stojí kultúra a čo 

sa z toho dá? 

Ing. Kočišová - to nie je len 10 000 eur, tam je toho viac. 

Ing. Jánošík - jubilantov by som nechal, ľudia si to veľmi vážia, vytvárali tu hodnoty, podľa mňa si to zaslúžia 

a sú radi za každú pozornosť. Možno ste postrehli, bola taká relácia a napríklad obec Krásno nad Kysucou 

nemali 3 roky Dni mesta. Vyhrabali sa z dlhov a tak. Robíme tu oslavy Dni mesta, tak poďme len v nedeľu 

do kostola, dajme nejaké perníky a podobne. Tí dôchodcovia nás nespasia ani z biedy nevytrhnú. 

Ing. Dzurila – to, že škrtnete zo športu, časť sa dá škrtnúť, keď škrtnete všetko, tak tu to skončí. Z kultúry 

áno, tiež sa dá ešte trošku škrtnúť, ale tiež je otázka či je záujem v meste škrtnúť úplne všetko? Ak by sme 

sa bavili o tom čo je naozaj dôležité a kde sa pohybujeme vo veľkých sumách – bavili sme sa na komisii, že 

treba ušetriť na komunálnom odpade, zvážiť vývoz nie každý druhý týždeň, ale každý tretí týždeň – rozdiel 

je v desiatkoch tisícoch. Ďalšia vec – kontajner na Dobrej Voli – dať im tam konvy, zobrať kontajner. Tieto 

opatrenia nám urobia cca 30-40 000 eur. 

Mgr. Šefčíková HKM - Michal komu čo bráni toto urobiť? My sa tu bavíme o rozpočte, o číslach. Ja hovorím 

o tom, že minulý rok sa na dotácie dalo 30 000 eur.  

Ing. Dzurila – nič nebráni tomu dať to na 30 000 eur. 

Ing. Grega – výborne. Tak zoberieme športu tiež. 

PaeDr. Čurillová – ešte sa chcem opýtať keď môžem, akú funkciu má správca Tatranu, akú má náplň práce 

ten človek. Toto by ma zaujímalo v rámci športu. 

Primátor mesta – pred chvíľou som to vysvetľoval. Od správcu Tatranu, Rudoľovej záhrady, stavebnú 

činnosť, údržbárske práce, supluje firmy na opravy aby sme to neriešili dodávateľsky. Nie je to len správca 

Tatranu, viem že je to taká obohratá platňa, dookola správca Tatranu. Tak je to uvedené v rozpočte ako 

položka, ale náplň práce je obšírnejšia. 

PaeDr. Čurillová - správca Tatranu kole očí. 

p. Biroščák – to sa pýtajú ľudia a nevidia rozpočet. 

Primátor mesta - to vám vysvetľujem už rok, že náplň práce nie je len správca, ale je to Tatran, Rudoľka, 

údržbárske práce, opravárske, stavebné, murovacie práce atď. Len oprava sociálnych zariadení v pavilóne 

ZUŠky, nacenené to bolo dodávateľsky na 33 000 eur, spravili sme to vo vlastnej réžii za cca 15 000 resp. 

niečo viac keď vrátane mzdy. Čo je na tom zle že sme takto ušetrili?  

Ing. Grega – poviem to teraz možno trošku hnusne, rok ho obhajuješ. 

Primátor mesta - ja ho neobhajujem, ja konštatujem fakty. 

Ing. Grega - dobre, ale rok ľudia vidia čo ten človek robí, a rok sa to pýtajú tí ľudia. 

Primátor mesta - ktorí ľudia sa to pýtajú rok? 

Ing. Grega - všetci. 

PaeDr. Čurillová - konkrétne aj ja sa pýtam. 

Primátor mesta - ja som to už vysvetlil niekoľkokrát. 

Ing. Grega - ale veď ľudia vidia čo robí. 

Primátor mesta - vedia aj o tom čo robí v škole? Čo robí v kultúrnom dome? Vedia o tom čo robí na úrade? 

Vedia o tom? 
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Ing. Kočišová - ale veď my máme 9 údržbárov. 

Primátor mesta - to je údržba mestskej komunikácie a mestskej zelene, to sú tí ktorí sú na údržbe. Údržbár 

a pracovník na údržbe sú dve. 

Ing. arch. Čurilla - kto je jeho nadriadený, komu sa zodpovedá ten človek? 

Primátor mesta - je to zamestnanec úradu. 

Ing. arch. Čurilla - pani prednostka viete o tom všetkom čo robí? Máte prehľad? Úkolujete ho? 

Primátor mesta - áno, ešte podpisujeme aj jeho výkaz prác. 

Ing. Kočišová - koľko si on napíše, či ako to je? 

Primátor mesta - tak ako podpisujeme aj fotografke koľko si napíše. Na rozdiel od toho, že on je 

kontrolovaný. Ak je plat správcu, ktorý sa nevymyká vôbec normálu, ak je toto téma na hodinu pri rozpočte, 

tak... 

Ing. Kočišová – áno je. Práve to povedali, že všetkých to zaujíma. 

Primátor mesta - opakujem posledný krát - je nielen správca Tatranu, takisto v Rudoľovej záhrade, vykonáva 

stavebnú činnosť, údržbársku činnosť, pracuje aj na údržbe tzn., mestská zeleň, cesty, cyklochodník na 

Zahure atď. 

Ing. arch. Čurilla - nikto ho nikdy nevidel jak pani Monkova, alebo pani Kolombova.  

Primátor mesta – nebudem zachádzať do týchto osobných invektív. 

Ing. Kočišová - ja chcem ešte k rozpočtu, vy ste navrhli koľko je na kultúru, koľko je na šport. Na šport je 

tu 97 000 eur rozpočtovaných a na kultúru 110 721 eur. Zo športu tých 97 000 eur sú bežné transfery – to 

asi to čo má ísť tým klubom 43 000 eur, potom sú tam tovary, služby za 17 735 eur, poistné 7 000 eur, mzdy 

20 000 eur. Potom sú tam ďalšie tovary a služby za 8 500 eur – čo sú to za položky a napr. kto platí 

v Traktorke klubom náklady? 

Mgr. Dzurila - tie položky sú rozpísané vo finančnom rozpočte a čo sa týka klubov – je to sumár za danú 

kapitolu.  

Ing. Kočišová – takže 17 735 eur môžeme pripočítať ku. 

Ing. Dzurila - to je vlastne ten stĺpec 5 kde sú programy, a tie programy sú vysčítané v programovom 

rozpočte. 

Ing. Kočišová - sumár toho robí 97 000 eur, ak odpočítame 27 000 eur za mzdy a poistné, počítam dobre 

70 000 eur? 

Ing. Dzurila – áno. 

Ing. Kočišová - takže to je na šport 70 000 eur, tovary a služby plus to čo chceme rozdeliť tých 43 000 eur, 

tak to je dosť nie? 

Ing. Dzurila – počítaš dobre. Ibaže z toho je aj vlek na Zahure. 

Ing. Kočišová – prejdem ku kultúre – takisto v programovom rozpočte je tam 110 000 eur, náklady na mzdy 

je 30 000 eur, poistné 11 000 eur. Opäť tu máme 70 000 eur na tovary, služby, bežné transfery. Tak nie 

10 000 eur, ale 70 000 eur ide na kultúru. 

Ing. Dzurila - sú tam aj také menšie sumy ako fond na podporu umenia, potom sú tam dary, ktoré pani 

Ilečková vybavila. Takisto je tam zahrnutá prevádzka kultúrneho domu, elektrina nájomcovia. 

Mgr. Šefčíková HKM - dary, ktoré boli minulý rok rátaš aj tento rok? 

Ing. Dzurila - rátam s darmi, ktoré sú na tento rok. Je tam zahrnutá celá prevádzka a údržba kultúrneho domu. 

Ing. Kočišová - čo sa tam udržiavalo? Lebo podľa mňa sa len rozpadá. 

Mgr. Šefčíková HKM – ale tak to zase sú náklady na prevádzku kultúrneho domu. 

Ing. Dzurila - potom tam máme poplatok za prevádzkovanie rozhlasu, SOZA, plus je tam 7500 eur na 

monografiu 2. časť. 

Ing. Kočišová - dobre, ale ešte stále nie sme na tých 10 000 eur čo my si myslíme, že 10 000 eur pôjde na 

kultúru.  

Ing. Grega - to na kultúrne akcie ide 10 000 eur. 

Ing. Kočišová - nehovorme že 10 000 eur ide, lebo tam sú potom ešte kvety, ja neviem všelijaké... 

Ing. Grega – počkaj, kultúrne akcie – to je že zaplatíš kapelu, zvukára, pódium. A to že zaplatíš dôchodcom 

a jubilantom kvety je problém? 
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Ing. Kočišová – my sme tu pred chvíľou počúvali niečo iné, že sme totálne ehm ehm a zrazu sa tu ideme 

rozhadzovať a dávať peniaze na kultúru. 

Bc. Labaš – tak treba niečo predať keď nemáme. 

Ing. Kočišová – tak predajme niečo. 

Ing. arch. Čurilla – chatu. 

Primátor mesta – neviem, trochu žasnem. Pred chvíľou som povedal, že jediné k čomu niektorí môžete 

dospieť je zrušiť šport, zrušiť kultúru, prepustiť polku úradu, zrušiť oddelenia. Povedali ste že nie, že sa 

budeme o tom rozprávať. K čomu sme prišli? Šport, kultúra, úrad. Kultúra už robí zázraky pri mnohých 

akciách, už sa nedá ísť ďalej. Vykrikuješ tu položky, ktoré sú pod tou kolonkou, ale nemajú s kultúrou ako 

takou absolútne nič spoločné. Oblbuješ tu ľudí, ohuruješ ich číslami, že na kultúru ide 110 000 eur, ako keby 

tých 8 akcií za rok stálo 110 000 eur. Pritom je tam napr. monografia, elektrika a podobne. 

Ing. Kočišová - nedvíhaj Vlado na mňa hlas, ja tu nie som kvôli tebe. Prosím ťa nedvíhaj na mňa hlas. 

Primátor mesta - ty mne rozprávaš takým tónom tak ja tiež budem takým aký uznám za vhodný, čiže len 

rozprávam ráznejšie. To znamená že tých 110 000 eur neznamená že je na kultúrne akcie, ktorých je tu zopár 

počas roka. 

Ing. Kočišová – (kričí) zopár? Preboha veď každú chvíľu sa robia kultúrne akcie, to nemyslíš vážne. 

Mgr. Bogačevič Ilečková - však 90 % zadarmo. 

Ing. Grega - ja sa tu musím kultúry zastať, pretože keď by sme kultúru vynechali a všetky kultúrne akcie, 

tak platíme tak či tak 50 000 eur. 

Ing. Kočišová - nemusíme robiť toľko kultúrnych akcií, ja som to už hovorila aj na kultúrnej komisii.  

Môžeme dať priestor pre zušky, aj pre cvč. 

Mgr. Bogačevič Ilečková - ale však nech robia.  

Ing. Kočišová – teraz si hovoril Vilo že poďme od maličkosti. 

Mgr. Bogačevič Ilečková - ale však oni môžu robiť akcie, aj zušky aj školy, každý môže robiť kto chce. 

Ing. Grega - keby sme za rok neurobili ani jednu kultúrnu akciu koľko by to bolo... 

Ing. Kočišová - na každú akciu sú náklady. 

p. Biroščák - teraz sa bavme o tom, že hľadáme spôsob kde získať peniaze na odpady. 

Ing. Grega – a keď aj zrušíme športovcov, tak čo, nebudeme musieť platiť za elektriku? A keď zrušíme dni 

mesta, nemusíme platiť za elektriku v kulturáku?  

Ing. Kočišová – v kulturáku sa nerobia dni mesta.  

Ing. Grega – ale tak či tak tam platíme tú energiu 

Ing. Kočišová – ale komu ju platíme? Zase tam je len niekto, nejaké kluby, ktoré tam chodia, ktoré to 

využívajú a kvôli ktorým sa tam kúri. 

Primátor mesta – áno a tie nám potom idú zahrať na akúkoľvek akciu zadarmo.  

Ing. Kočišová – aj Impresario či kto? 

Primátor mesta – áno, chodili celé roky zadarmo. Dychovka detto, dychovka nám vykrýva akcie na 

zavolanie. 

Ing. Grega - ja si myslím, že keď by sme kultúrne akcie zrušili, neušetríme. 

 

O 20:22 hod. opustila bez ospravedlnenia rokovanie mestského zastupiteľstva poslankyňa                               

Ing. Svetlana Kočišová. 

 

p. Šiška – nie je cieľom rušiť celú kultúru a celý šport. Stretnime sa mimo toho, prejdime si kde môžeme 

skúsiť pritiahnuť opasok, čo ak budeme musieť niečo predať, alebo si požičať, nájdime zlatý stred, poďme 

schváliť rozpočet. Namiesto toho tu už dve hodiny riešime blud. 

Primátor mesta – súhlasím s Tebou, áno, druhú hodinu tu riešime správcu Tatranu, kde aj keby sme mu strhli 

celý osobný tak získame čo, dvesto eur mesačne? Čo nám to pomôže a kto to potom bude robiť? O čom to 

bolo? O správcovi a o plate 20 tisíc ktorý taký nie je. 

p. Šiška - za mňa treba urobiť veľmi veľa krokov na to, aby sme tu úsporu niekde videli. Za mňa je tam 

strašne veľa položiek, ktoré by sme si mali prejsť, konsoliduje každý, aj každý z nás doma. Poďme nájsť 



37 

 

spôsob, dobre máme 15 kultúrnych akcií, vyberme 10, ktoré zostanú. Máme športové podujatia, budú tu 

majstrovstvá Európy v lukostreľbe, čo im dáme? Minulý rok keď som sa pýtal že či im netreba navýšiť 

dotáciu tak bolo povedané že veď to je až ďalší rok. 

Mgr. Bogačevič Ilečková – ja som s nimi v jednaní a sme dohodnutí. Ideme im veľmi pomôcť a finančne 

nás to nebude stáť nič. Oni si získali peniaze od sponzorov, majú nejaké finančné prostriedky, jednáme 

s nimi stále a dohadujeme všetko. Veľmi veľa športovcov sa prihlásilo, bude to veľká akcia a vymysleli sme 

to spoločnými silami. To nie je tak, že my tu teraz rozhadzujeme peniaze že zaplatíme čokoľvek. My každú 

jednu vec dôsledne zvažujeme.  

p. Šiška – ale to nikto netvrdí. Vravím že stretnime sa mimo toto tu a poďme sa o tom baviť. 

Ing. Dzurila - spočítal som koľko je výdavkov na kultúru bez mzdy a energií. Je tam 22 600 eur, v tom je už 

zahrnutý už aj matrikár, kronikár atď., plus je tam ešte 7500 eur na tú monografiu. 22 600 eur nie je až tak 

veľa. 

Primátor mesta - to je vrátane akcií? 

Ing. Dzurila - nie, vlastne tá dohoda na kronikára a matrikára. 

p. Šiška – matrika je samostatne. 

Mgr. Bogačevič Ilečková – pamätná kniha. 

Ing. Dzurila – to je dokopy zo všetkým, s materiálom aj s čistiacimi prostriedkami, úplne komplet. Aj 

s akciami. V tomto sú aj zahrnutí  jubilanti. Keď odpočítate jubilantov tak to máme ďalších 2500 eur dole. 

Primátor mesta – zoberte si, že koľko akcií za rok bolo, a porovnajte si to koľko bolo za 30 000 eur v roku 

2022, tri alebo štyri akcie. 

Mgr. Bogačevič Ilečková – a koľko zadarmo tých akcií. Tie workshopy, prednášky atď. to sú hodiny štúdia 

niečo také vytvoriť, lebo nemôžme si dovoliť zaplatiť aby prišiel animátor. 

Primátor mesta - nehovoriac o tom, že je to bez nároku na odmenu, plat, resp. príplatky za to čo robí nielen 

pani Ilečková ale aj ostatné kolegyne, ktoré chodia pomáhať na všetky akcie, víkendy, po večeroch, bez 

nároku na jeden jediný cent. Keby ste mali takéto množstvo akcií spraviť naozaj sa reálne peniaze tak koľko 

by to stálo? Nehovoriac o tom, že aby nestál darček pre jubilantov 5 eur, ale aby stál 2 eurá, tak kolegyňa 

trávi hodiny po nociach vyrábaním darčekov aby sme im mohli niečo odovzdať ale aby to nestálo veľké 

peniaze. 

p. Šiška - ale toto nikto nespochybňuje. 

Primátor mesta - a čo bolo toto doteraz? 

p. Šiška - ja len že kam chcem dospieť ja, ok, smeruje sa inam, tak riešme to čo chceme. 

PaeDr. Čurilová – ďakujem za možnosť tu byť, som rozčarovaná z vášho jednania. Mám pocit, že jednanie 

je nie na vysokej úrovni, tu sú nejaké invektívy medzi vami, zvyšujete hlas, nedovolíte nám povedať niečo 

čo si chcú povedať a nikto nejde proti vám, každý tu dal nejaký návrh. Myslím si, že sa treba tým zaoberať 

a nie dávať z toho záver, že je to tak, alebo tak, alebo hnevať sa na niekoho keď niekto vystúpi. Toto sa mi 

nepáči. 

Primátor mesta - je to Váš názor. 

Ing. Grega – jednoducho chýba nám pracovné stretnutie ku rozpočtu, aby sme nemuseli tu o tom debatovať.  

Primátor mesta – nikto k tomuto bodu, k tejto rozprave nemá už nič? Dobre, tak máme na výber buď ten bod 

presunieme len ide o to na kedy, lebo tri mesiace je veľa. 

p. Šiška – mne sa jedná o to. Aj komisia dnešná bola na dve veci. Ja som volal pani Hanigovskej minulý 

týždeň s tým, že v stredu zvolám komisiu čo máme, mať na ňu čas, prejsť tam aj dotácie a to všetko, lebo to 

je moja agenda. Ale som nemal šajnu že už bude zastupiteľstvo v stredu. Takže som to zvolal na nutné čo 

musíme prejsť, na 13.30 a o 15.30 zastupiteľstvo, za dve hodiny toho veľa neprejdeme. Však stretnime sa 

k tomu, poďme sa baviť o veciach, nikto tu nechce nepustiť rozpočet. Mojim cieľom to teda určite nie je. 

Vecne k nemu nemám veľa vecí, ale sú tam položky v ktorých si možno môžeme dovoliť trochu 

popriťahovať opasky. S mojim najlepším vedomím a svedomím to navrhujem, je to na vás ako sa k tomu 

postavíte, či to chcete, alebo nechcete.  

Primátor mesta - máme dve možnosti, buď budete hlasovať, alebo ideme to ukončiť. 
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Mgr. Šefčíková HKM - ale ak odmietnete teraz ten rozpočet, tak neviem ako potom o ňom znovu hlasovať. 

Čiže ak tu nie je nejaká zhoda medzi poslancami, tak je zbytočne o tom bode vôbec hlasovať, lepšie je 

prerušiť rokovanie o danom bode a pokračovať na ďalšom zastupiteľstve o tomto bode. Pretože ak sa 

odmietne rozpočet, tak podľa mňa by mal byť spracovaný nový. 

Ing. arch. Čurilla – navrhnite termín najbližšieho pracovného stretnutia. 

 

Po krátkej diskusii termín pracovného stretnutia bol dohodnutý na pondelok 17.03.2025 o 15.00 hod. 

 

p. Šiška – podal procedurálny návrh k Návrhu finančného a programového rozpočtu mesta na roky 2025-

2027 v znení: Prerušenie rokovania v bode č. 12 Návrh finančného a programového rozpočtu mesta na roky 

2025-2027. Rokovanie bude pokračovať na ďalšom zasadnutí Mestského zastupiteľstva. 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 12. Procedurálny návrh k Návrhu 

finančného a programového rozpočtu mesta na roky 2025-2027: Mestské zastupiteľstvo v Spišských 

Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška,  Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina 

Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová - neprítomní 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 2 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 349/IX/2025 bolo schválené.  

 

K bodu č. 13 Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra na I. polrok 2025 

 

Mgr. Šefčíková HKM – plán bol zverejnený, som ochotná akékoľvek kontroly urobiť, plán kontroly nie je 

alfa a omega, tie však musím, a tie začaté dokončím. 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 12. Plán kontrolnej činnosti 

hlavného kontrolóra na I. polrok 2025: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje 

a poveruje (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška, Mgr. Darina Dzurilová, Ing. 

Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Bc. Dávid Labaš - neprítomní 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 3 
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Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 350/IX/2025 bolo schválené.  

 

Bola vyhlásená 10 minútová prestávka. 

 

K bodu č. 14 Návrh VZN č. 1/2025 o mieste a čase zápisu dieťaťa na plnenie povinnej školskej 

dochádzky v základnej škole 

 

Primátor mesta – materiál vám bol zaslaný. 

JUDr. Tkáčová – je to materiál k protestu, ktorý podala pani prokurátorka k VZN-ku, a v tejto súvislosti by 

som ako prvé dala návrh na schválenie pozmeňujúceho návrhu, pretože v čase keď už bolo VZN zverejnené, 

komunikovala som s prokurátorkou, ktorá mala výhrady voči zverejnenému VZN-ku. Čiže v zmysle jej 

požiadaviek som pripravila pozmeňujúci návrh, takže vás poprosím najprv hlasovať o pozmeňujúcom 

návrhu, a tak o VZN ako celku.  

 

Primátor mesta – po prečítaní pozmeňujúceho návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 14. Návrh VZN č. 

1/2025 o mieste a čase zápisu dieťaťa na plnenie povinnej školskej dochádzky v základnej škole: 

Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška,  Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina 

Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová - neprítomní 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 2 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 351/IX/2025 bolo schválené.  

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 14. Návrh VZN č. 1/2025 o mieste 

a čase zápisu dieťaťa na plnenie povinnej školskej dochádzky v základnej škole: Mestské zastupiteľstvo 

v Spišských Vlachoch berie na vedomie (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška,  Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina 

Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová - neprítomní 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 2 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 352/IX/2025 bolo schválené.  
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K bodu č. 15 Zápis do kroniky mesta za rok 2023 a 2024   

 

Ing. Grega – zasadala kultúrno-školská komisia tam sme si to prešli, kultúrno-školská komisia sa uzniesla, 

že odporúča MsZ schváliť zápisy do kroniky. 

Primátor mesta - nech sa páči, otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 15. Zápis do kroniky mesta za rok 

2023 a 2024: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška,  Bc. Dávid Labaš, Mgr. Darina 

Dzurilová, Ing. Juraj Jánošík 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová - neprítomní 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 2 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 353/IX/2025 bolo schválené.  

 

K bodu č. 16 Činnosť komisií – výstupy 

 

Primátor mesta – zasadali štyri komisie, je niečo podstatné, čo nebolo ešte dnes prebraté? 

Ing. Jánošík – predseda sociálnej komisie – oboznámili sme sa zo stavom sociálnych služieb, schválenie 

komunitného plánu mesta, projekt, opatrovateľky. 

Ing. arch. Čurilla – predseda stavebnej komisie – na komisii boli páni rybári nás informovať o tom, že hrádza 

je vo veľmi zlom stave, chceli to prerokovať na komisii, že čo s tým ďalej. Zástupcovia MO rybárskeho 

zväzu požiadali o prerokovanie stavu výpustu na 1. jazere v rekreačnej oblasti Zahura. Upozornili na 

nepriaznivý a ohrozujúci stav a potrebu opravy hrádze. Ing. Mnichová oboznámila prítomných o postupe – 

príprava na návrh projektu je zrealizovaná (vyčistenie hrádze, výškopisné zameranie) . V ďalšom je potrebné 

dohodnúť vypustenie hrádze, aby mohol projektant navrhnúť opravu. Komisia informáciu berie na vedomie. 

- Fabián Pecha - opätovne žiada o posúdenie geometrického plánu na odkúpenie parcely C KN 2097/7 o 

výmere 32 m² na základe schváleného zámeru predaja. Komisia opätovne neodporúča predaj vzhľadom na 

nedodržanie pôvodného schváleného zámeru – tvar a výmera parcely na odkúpenie (zarovnanie pri oplotení). 

- Spoločnosť Sabinka Estate, s.r.o. - predložila návrh geometrického plánu na odkúpenie pozemku. Komisia 

žiada o úpravu návrhu tak, aby bola zameraná aj parcela, ktorá je pod komunikáciou a je vo vlastníctve 

žiadateľa z dôvodu riešenia aj zámeny pozemkov. 

- Ondrej Pavlák - podal žiadosť o odkúpenie pozemku – časť parcely C KN 121/1 pred jeho nehnuteľnosťou 

z dôvodu prístupovej cesty. Komisia neodporúča predaj nehnuteľnosti.  

- p. Olejníková - podala opätovne žiadosť o odkúpenie pozemku – časť parcely E KN 2355 o výmere 250 

m², komisia neodporúča predaj nehnuteľnosti. 

- p. Štancel - predstavil návrh na predĺženie vleku z dôvodu nedostatočnej kapacity pre obyvateľov. Prebehla 

debata o možnostiach postupu realizácie. 

 

Ing. Grega predseda kultúrno-školskej komisie – zhodnotili sme kultúrne podujatia od leta do konca roka 

2024. Prešli sme si plán kultúrnych podujatí na 1. polrok 2025, zhrnuli sme výdavky za rok 2024, návrh 

rozpočtu na rok 2025 a návrh zápisu do kroniky za roky 2023, 2024. V diskusii členovia komisie sme sa 

zhodli na tom, že na kultúrne podujatia kde je to vhodné by sa malo vyberať nejaké symbolické vstupné, 

napr. Hegeš deň. Mesto to nespasí, ale naučíme ľudí, že za kultúru by sa malo platiť. 

Bc. Labaš predseda športovej komisie – športová nezasadala. 
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p. Šiška predseda finančnej komisii – body boli v priebehu zastupiteľstva. Ešte k čomu bude zasadať komisia 

sú žiadosti o dotácie, ale zvolám ju až po zastupiteľstve kde sa dohodneme na výške dotácie na šport, lebo 

nemá zmysel teraz rozdeľovať. Takže ju zvolám až po schválení rozpočtu. 

 

 

K bodu č. 17 Rôzne 

 

 

Ing. Jánošík – či prebehlo rokovanie zo starostom zo Žehry ohľadom tých pozemkov na Dobrej Voli? 

Primátor mesta – nepodarilo sa nám stretnúť s ním. Volali sme ho k nám, šli sme tam aj my, nebol prítomný, 

potom sme sa dozvedeli že bol. Budeme to riešiť ďalej aby stretnutie prebehlo. 

 

 

K bodu č. 18 Interpelácie 

 

 

V tomto bode neboli podané žiadne interpelácie poslancov MsZ. 

 

 

K bodu č. 19 Záver 

 

Primátor mesta –  v závere sa poďakoval všetkým prítomným za účasť a 22. zasadnutie MsZ o 20:56 hod. 

ukončil. 

 

 

V Spišských Vlachoch, dňa 24. marca 2025 

 

 

 

 

  

  …..................................................                 …..................................................                                                                                                                               

 Vladimír Baloga          JUDr. Adriana Tkáčová 

  primátor mesta                                                                           prednostka MsÚ 

  

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice a prijatých uznesení:  

 

Milan Biroščák      ....................................................  

Ing. Juraj Jánošík     ....................................................  


